
P r o t o k 6 1 nr XLVII /2017 
z obrad XLVI I  sesji Rady Miejskiej w Klodzku, 

kt6ra odbyla s ig w dn iu  21 wrzeknla 2017r. 
w sali  Rajc6w Urzgdu Miasta w K k d z k u  

Sesja rozpoczeta sie o godz. 14:OO. 

1. Otwarcle obrad XLVI I  sesjl Rady Miejskiej w Klodzku. 
Otwarcia sesji dokonal Przewodniczqcy Rady Miejskiej w Ktodzku Pan Tomasz t absk i  mbwiqc: 
,,Otwieram obrady XLVII sesji Rady Miejskiej w Klodzku". 

2. Stwierdzenie w a i n o i c l  sesji. 
Przewodniczqcy Rady Pan Tornasz f absk i  stwierdzit, i i  w sesji uczestniczy 2 1  radnych 
w zwiqzku z tym wszystkie podejmowane decyzje bgdq prawomocne. 

3. Wyb6r sekretana sesjl. 
Na sekretarza sesjl Przewodniuqcy Rady Pan Tomasz tabsk i  zaproponowal radnq Paniq Anetq 
tosiewlcz. Innych kandydatur nie zgtoszono. Pani radna wyrazila zgodp. Poddano kandydature pod 
gtosowanie. 
Glosowanle: za - 21, przedw - 0, wstrzyrnalo sie - 0. 
Radna Pani Aneta tosiewlcz zostata powolana na sekretarza obrad XLVII sesji Rady Miejskiej. 

Radny Pan Tomasz Karolczak zgtosil zrnianp do porzqdku obrad poiegajqcq na przesunieciu punktu 
22. Sprawy rbine w miejsce punktu 6: Sprawozdanie Burrnistrza Miasta Klodzka z pracy mledzy 
sesjarni. Chodzi tutaj o bulwersujqcq wielu mieszka~icow naszego rniasta sprawe zwiqzanqz budowq 
parkingu w obrgbie Nowy Swlat. Mamy tutaj przedstawicieli mieszkaricow, kt6rzy sq zainteresowani 
wygloszeniem ojwiadczenia, dlatego bardzo bym prosil o dokonanie zrniany w porzqdku obrad. 
Z-ca Burmistrza Miasta Ktodzka Pan Wi ts law Tracz poprosit o zdjecie z porzqdku obrad punktu 
7. Informacja z wykonania budietu Gminy Miejskiej Klodzko za I pbtrocze 2017 r., w zwiqzku 
z brakiem opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej. Tq opinie najprawdopodobniej otrzyrnany dopier0 
za tydzien. W zwlqzku z tym, i i  tutaj nie goni nas iaden terrnin, moina to przetozyt na nastepna 
sesjp. Natomiast co do wniosku Pana Tomasza Karoluaka i w zwiqzku z obecnoiciq Pahstwa na 
dzisiejszej sesji chcialbym rbwnoczeSnie - nie rozstrzygajqc tu iadnych spraw - powledziet, t e  
Burrnlstn serdecznie zaprasza wszystkich zainteresowanych na spotkanie, ktbre odbedzie sie 
w poniedziatek o godzinie 17:OO. Bedzie wigcej czasu na dyskusje. Oczywijcie kaidy z radnych te t  
rnoie w takiej dyskusji uczestniczyt. 
Wiecej uwag i wnioskbw do porzqdku nie stwierdzono. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tornasz f absk i  poddat pod gtosowanie wniosek radnego Pana Tornasza 
Karolczaka, aby punkt 22. Sprawy roine przenieK w punkt szbsty porzqdku obrad, pomigdzy 
zatwierdzeniem protokotu z sesji, a sprawozdaniem Burmistrza Miasta Klodzka. 
Glosowanie: za - 12, przeciw - 1, wstrzymalo sic - 8. 
Wnlosek zostal  przyjpty. 
Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz tabsk i  poddat pod gtosowanie wniosek Z-cy Burmistrza Miasta 
w sprawie zdjecla z porzqdku obrad lnforrnacji z wykonania budzetu Grniny Miejskiej Ktodzko za 
I p6lrocze 2017 r. 
Glosowanle: za - 21, przeciw - 0, wstrzymalo sie - 0. 
Wnlosek zostaf przdqty. 
Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz tabsk i  poddat pod gtosowanie przyjecie porzqdku obrad po 
zmianach. 
Glosowanle: za - 20, przeciw - 0, wstrzymalo sic - 1. 

lanach Dr 
. . zedstayy~a sle n a s t m  

1. Otwarcie XLVII sesji Rady Miejskiej w Kbdzku. 
2. Stwierdzenie watnoki  sesji. 
3. Wybbr sekretarza sesji. 
4. Wreczenie stypendibw Burmistrza Miasta Ktodzka dla ucznibw uzdolnionych. 
5. Zatwierdzenie protokotu z XLV sesji. 



6. Sprawy rbine. 
7. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Klodzka z pracy rnipdzy sesjami. 
8. Informacja o dzialalnosci jednostek organizacyjnych za I pcilrocze 2017 roku. 
9. Ocena realizacji tzw. ,,ustawy smieciowej" na terenie miasta Ktodzka. 
10. Podjecie uchwaty w sprawie zrniany Wieloietniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej Klodzko 

na lata 2017-2026, druk nr 359. 
11. Podjecie uchwaty w sprawie dokonania zmian budietu Grniny Miejskiej Ktodzko na 2017 rok, 

druk nr 360. 
12. Podjecie uchwaty w sprawie okreslenia zasad zwrotu wydatkbw za Bwladczenia z pornocy 

spdecmej bgdqcych w zakresie zadari wlasnych, przyznanych pod warunkiern zwrotu, 
d r u k  nr 361. 

13. Podjpcie uchwaty w sprawie wyraienia zgody na wniesienie oraz cofnipcie udziatbw w sp6tce 
,,Zaklad Admlnistracji Mieszkaniami Grninnyrni Gminy Miejskiej Klodzko" spblka z 0.0. 
z siedzibq przy ui. Grunwaidzkiej 29 w Ktodzku, druk nr 362. 

14. Podjecie uchwaty w sprawie wydania zgody na odstv ienie od iqdania zwrotu bonifikaty 
udzielonej przy sprzedaiy lokalu rnieszkainego potoionego w Ktodzku przy ul. Lutyckiej 4 
rn.3a, druk nr 364. 

15. Podjecie uchwaly w sprawie zrniany Uchwaty nr  XXIV/275/2012 Rady Miejskiej 
w Ktodzku z dnia 30 sierpnia 2012 r. w sprawie przystqpienia do sporzqdzenla ,,Miejscowego 
pianu zagospodarowania przestrzennego terenu pobtonego w rejonie ulic Noworudzkiej, 
Pbtwiejskiej i Nowy Swiat w Klodzku", druk nr 363. 

16. Podjecie uchwaty w sprawie rozpatrzenia skargi Pana Oktawiusza Majowicza na Burmistrza 
Miasta Ktodzka, druk nr 355. 

17. Podjgcie uchwaty w sprawie rozpatrzenla skargi Pana Oktawiusza Majowiaa na Burmistrza 
Miasta Klodzka, druk nr 356. 

18. Podjecie uchwaly w sprawie rozpatrzenia skargi Pana Oktawiusza Majowicza na Burrnistrza 
Miasta Ktodzka, d r u k  nr 357. 

19. Podjgcie uchwaly w sprawie rozpatrzenia skargi Pana Oktawiusza Majowicza na Burrnistrza 
Miasta Ktodzka, druk nr 358. 

20. Interpelacje i zapytania radnych. 
21. Wnioski i ~Swiadczenia radnych. 
22. Zakoriuenie sesji. 

4. Wrqczenla s t y p e n d i i w  B u r m l s t n a  Mlasta Kiodzka d la  u c z n i i w  uzdolnlonych. 

Wreczenia stypendi6w dla ucznibw i listbw gratulacyjnych dla rodzicbw dokonat Z-ca Burrnistna 
Miasta Ktodzka Pan Wieslaw Tracz wraz z Przewodniczqcyrn Rady Panem Tomaszem tabskim. 
Gratulacje zostaty rbwniei przekazane wszystkirn opiekunom uzdolnionych ucznibw. 

Z-ca Burrnistrza Miasta Ktodzka Pan Wies taw Tracz: rnyiip, i e  wreczanie tych stypendibw jest 
bardzo dobrq tradycjq. Staramy sip promowat mlodych, zdolnych ludzi, zwlaszaa tych, ktbrzy 
pracujq nad samyrn sobq i t o  niekiedy bardzo cietko. Doceniajqc te prace, a takze ogromny wktad 
rodzicbw i opiekun6w jest t o  taki wyrniar symboiiczny naszego podziekowania i docenienia te j  pracy. 
Zawsze rnoina powiedzlet, i e  moina by bylo zrobik wipcej, ale stararny sie, aby przynajmniej takirn 
gestem podziekowak wszystkirn i zrnotywowat do dalszej pracy. 

Stypendia dla uan ibw uzdoinionych otrzymaii: 
Aleksandra l a b e d i  
Lila Wyjadlowska 
Jagoda Religa 
Dominika Wllczkiewia. 

Opiekunowie: Agata Biliriska, Iwona Lemiesz, Witold Kozakowski. 

2-ca Burrnistrza Miasta Klodzka Pan Wiestaw Tracz iyczyt wszystkim daiszych sukcesbw. Obaj 
bywarny na rbinego rodzaju imprezach i wierny, i e  z tych mtodych ludzi moiemy by6 dumni. les t  
rnnbstwo ludzi, ktbrzy sq  bardzo pracowici i tq prace widat w rozwoju ich talentu. Moierny to 
obserwowak na r6tnego rodzaju imprezach rniejskich. Serdecznie Pahstwa zapraszarn na wszeikle 
przeglqdy, recitaie, ktore sq  organizowane w placbwkach kuiturainych naleiqcych do rniasta, ale 
tak ie organizowanych w Szkole Muzycznej. 
W irnieniu wszystkich radnych Przewodniczqcy Rady przylqczyt sie do iyczeh. Pogratulowal 
stypendystom i rodzicorn wspaniatych sukcesbw i iyczyl wszystkiego najiepszego. 



5. Zatwierdzenle protokotu z XLV sesji. 
Protokot zostat przedtoiony radnyrn. Uwag do protokolu nie zgtoszono. 
Przewodniuqcy Rady Pan Tomasz i a b s k l  poddat pod gtosowanie przyjecie protokolu z XLV sesjl 
Rady Miejskiej w Ktodzku. 
Glosowanie: za - 21, pneciw - 0, wstrzyrnato sic - 0. 
Protok6 l  z XLV sesj l  Rady Mlejskle j  w Klodzku zostat przyjety. 

0 godzinie 14:20 sale obrad opuicil radny p. Zdzislaw Duda. 

6. Sprawy r6zne. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz i a b s k i  oddat gtos Pan1 Lucynie Boczar, rnieszkance osiedia Nowy 
Swiat w ~todzku.  
Panf Lucynla Boczar: Szanowni Pahstwo, wystepujg w irnieniu wtasnyrn oraz uesci  mieszkahc6w 
Ktodzka, jak i rnieszkahcbw osiedla Nowy ~ w i a t  w sprawie dotyczqcej budowy parkingu w parku 
poloionyrn przy Twierdzy Ktodzkiej od strony potnocnej. Szanowni Pahstwo, zwracam sie do Pahstwa 
z prodbq o wstrzymanie i pneniesienie realizacji czeici tego projektu dotyczqcego budowy parkingu 
w parku przy Twierdzy Ktodzkiej, albowiern projekt pn. ,,Ograniczenie ernisji zanieczyszczeh 
powietrza, hatasu i zattoczenia wraz z poprawq bezpieczehstwa ruchu drogowego w zabytkowym 
centrurn rniasta u g i t  I; Budowa parkingu dla autobusow i samochodow osobowych wraz 
z przebudowq drogi dojazdowej do Twierdzy Ktodzkiej" nie przyniesie zarnierzonego rezultatu. 
Szanowni Pahstwo, chciatarn nadrnienit, i i  nie rnoina realizowat zamierzeh w postaci ouyszczenia 
powietrza w Ktodzku, w zabytkowej jego czedci - zwtaszcza realizacja tego projektu dotyuy 
oczyszczania i ograniczenia ernisji zanieczyszczeh w centrum rniasta - poprzez budowg parkingow 
w czeiclach poloionych na terenach zielonych. W zarnierzeniu swyrn parking ma nie naruszyk 
drzewostanu, jakkoiwiek park to  nie sq tylko drzewa, to  sq  tez tereny zielone w postaci krzewow, 
trawy i innych czgkci, ktbre tam sq polozone, ktore wsp6lnie tworzq ekosystern. Sq tam zwierzeta, 
kt6re zarnieszkujq: wiewiorki, rbinego rodzaju ptaki, czasern pojawiajq sig lisy. Kaidy 
z rnieszkahc6w, ktbry tam byt na pewno byt w stanie to  zaobserwowak. Projekt ten dotyczy przede 
wszystkim budowy parkingu dla autokarbw i sarnochodow osobowych na terenie obecnego parku 
znajdujqcego sic przy Twierdzy Ktodzkiej od strony p6tnocnej. Realizacja tego projektu ma poiegat 
na wybudowaniu na terenie parku parkingu oraz drogi dojazdowej do parkingu. W ocenie 
rnieszkaric6w, przynajmnlej jego czekci, jak rowniei w rnojej ocenie, realizacja tego projektu nie 
tylko nie spetni swoich zatoieh, ale rowniei w znacznej rnierze przyczyni sie do zwiekszenia 
zanieuyszuenia powietrza nie tylko na osiedlu Nowy Swiat, ale w catym Ktodzku. Park, kt6ry ma 
zostat zabudowany stanowi swoiste ,,ptuca rniasta". To rniedzy innymi on ouyszcza powietrze, 
kt6ryrn oddychamy. Nie tylko rnieszkahcy osiedla z tego korzystajq, ale wszystkie osoby 
przebywajqce na terenie zabytkowej czesci rniasta Klodzka. Bez tego'parku istniejqcego w obecnej 
forrnie biorewitalizcja powietrza nie nastqpi tak szybko jak odbywa sic to  obecnie. Budowa parkingu 
naruszy istniejqcy w tyrn parku ekosystern. Jest to rniejsce bgdqce siedliskiem wielu zwierzqt w tyrn 
objetych ochronq: dzieciolow, kukutek, sow, jeiy, wiewiorek. Chciatabyrn zwrocit uwage na fakt, t e  
opr6cz zadah zwiqanych z oczyszczaniern powietrza park ten posiada takie wiele walor6w 
estetycznych. Rosnqce w nim ogromne, stare drzewa okalajge Twierdzg stanowiq swoistq korone 
Klodzka. Zwigksza to atrakcyjnogt naszego rniasta, nie tylko w oczach rnieszkahcbw, ale 
i odwiedzajqcych Ktodzko gosci. Tutaj chciatarn nadrnienit, i e  park ten nie tylko petni funkcje 
dotyczqcq oczyszczania powietrza, ale rbwniei pod wzgledem walorow estetycznych stanowi atrakcje 
turystycznq. Odbywajq sig tam rozne przedsigwziecia m.in. Bitwa o Twierdze. W tyrn rnomencie, gdy 
powstanie tam parking, park ten straci walor taki, gdzie rnoglaby sig odbywat tego typu inscenizacja. 
Teren ten jest takte miejscem rekreacji wszystkich mieszkahcbw Ktodzka. Nie tylko rnieszkahcy 
osiedia Nowy Swiat, ale pozostali rnieszkahcy rniasta przyjeidtajq w to  rniejsce z psarni, spacerujq, 
b i e g a j ~  urzqdzajq pikniki, szukajq w tyrn parku odosobnienia i odpoczynku od spalin i rniejskiego 
hatasu. Wybudowanie wspornnianego parkingu co najrnniej naruszy wszystkie te dotychczasowe 
dobra, o ktorych wspornniatarn i spowoduje, i e  znacznie pogorszqsie pararnetry powietrza w Klodzku 
oraz oszpecony zostanie jeden z najpiakniejszych terenow naszego rniasta. Nie wierny jakimi 
motywami kierowano sic planujqc ten projekt. Jak j u i  wspornniatam nle spetni on swych zatozeh. Nie 
tylko nie oczysci powietrza w centrurn i nie zrnniejszy tam ruchu ulicznego. Wszyscy wierny, i e  naturq 
czlowieka jest, aby dotrzet do ceiu jak najszybciej, jak najbliiej i rnotywowanie rnieszkahc6w do tego 



aby slg udawali na parking potozony w znacznej odleglofci od centrum miasta I pbiniej udawall sip 
PI~sZO, rowerami lub autobusami do centrum, ieby zatatwlai codzienne iyclowe sprawy, to raczej 
nie zacheci mieszkahcbw miasta do korzystania z tego parkingu, ani tym bardzlej turystbw, bo jak 
Wlerny turyici rownlet 'mogq korzystat z urok6w naszego miasta bez zwlekszanla zanieuyszuenia 
powletrza. Mozna by bylo przemyilet w inny sposbb zorganizowanie ruchu turystycznego w Ktodzku. 
Turyici, ktbrzy chcq parkowat w pobliiy centrum miasta i chcq zwledzat Twierdzg, Rynek, nle muszq 
parkowat bezpoirednio pny  zabytkach. Autokary mogtyby lch przywozit na okreilone mlejsce 
I zostawiai, a p6iniej po nlch przyjeidiat. Moina by bylo wykorzystat j u i  lstniejqce parklngl, 
choclatby parking poloiony kob  ul. Objazdowej, ul. Zajguej. Istnleje parking BUS pototony 
nieopodal miejsca gdzle ma zostat poloiony parking, przy tablicy droga wewngtrzna prowadzqcej 
wlainle do tego mlejsca jest takte tablica - Parking BUS. Nie ma t e i  z punktu widzenia obserwacjl 
mieszkahca tego terenu zapotizebowania na ten parking, bo tak naprawde mieszkahcy rbwniei bgdq 
korzystat z parkingbw pdozonych w centrum. Nie bedqparkowat na parkingu poloionym w znacznej 
odlegtoici od centrum, aby zatatwlt swoje codzienne sprawy. Dla turystbw, ktbrzy bgdq chclell poznat 
walory Twlerdzy moina wykorzystat parkingi usytuowane na samej Twierdzy i znajdujqce sle przy 
niej oraz te ktbre okalajq mlasto. Bo nie jest powiedziane, i e  autokar ktbry przywlezie turystbw musi 
tam stat I czekat na nich przy Twlerdzy. Mote odjechat i takie rozwiqzania sq stosowane w lnnych 
miastach. Nle ma zattoaenla, nie ma spalin, zanieczyszczeh powietrza z tym zwlqzanych. Rbwnlei 
pod wzglgdem walorbw estetycznych ma to znaczenie, poniewai zwiedzajqcy nie ma przez sobq 
widoku zaparkowanych autokarbw, tylko widzi miejsca, ktore chce obejrzet. Pragne r6wniet zwrbcit 
uwage na fakt, i i  realizacja tego projektu bgdzie bardzo niekorzystna dla mieszkahcbw osiedla Nowy 
Swiat. Dotychuas byta to enklawa spokoju, ciche miejsce, gdzie katdy m6gt odnalefk spokbj. 
Obecnie realizacja tego projektu bedzle grozila zwlekszenlern emisjl spalin, halasu, ruchu uliunego 
i bardzo pogorszy komfort iycla na naszyrn osiedlu. Dotychczasowa enklawa zmlenl slg w mlejsce 
halasliwe, brudne I niebezpieczne. Znacznle zmniejszy sip wartoit naszych nieruchomofci, bo tak 
naprawdg naleialoby zapytat samego sleble - kto chciatby kupit dom z bezpofrednim sqsiedztwem 
parkingu dla autobus6w. Naleiy przypuszczat, i e  moie zwiekszyt sle rnotllwoit zalanla naszych 
posesji. W prawdzie w projekcie jest przewldziane odwodnienie, ale kaidy z mieszkahcbw osiedla, 
ktbry doiwiadczyt przeblegu powodzl jaka byta w Klodzku wie, ze w tym czasle zostaty zalane 
przynajmniej czgici posesji z uwagl na to, iz woda sptywajqca ullcami, sptywajqca z parku nie byla 
nalezycle odprowadzona I zostaty zalane nasze posesje. W tyrn momencie miellbmy do uynlenla 
z taka sytuacjq, ze bgdqc praktycznle w najwyzszym punkcie miasta Klodzka zostaliimy r6wnlel 
zalani. To taki paradoks, ale taka okol iunoi t  rniata mlejsce. Nie wydaje sle, t e  wybudowanie 
parkingu nawet z ph/t aturowych, czplci dojazdowe bpdq asfaltowe, a g s t  dla autobusbw ma by6 
wybudowana kostkq, moze zapobiec wtainie tego rodzaju sytuacjom. W zwlqzku z tym, czeiit 
mieszkahcbw Klodzka przyszla dzisiaj na sesjp. Na pewno byloby nas wigcej, gdyby czas na to  
pozwolit. Chclelibylmy sic zwrbclt do Pahstwa z proibq o to, ieby mozna byto wykorzystat lnne 
czeicl miasta do stworzenia taklego parkingu I przenieslenle czeici tego projektu w inne mlejsce, tak 
aby ten park, ktbry stanowi jedno z najpiekniejszych miejsc zielonych w naszym mleicle I ktbre jest 
utytkowane przez wszystkich mleszkaricbw naszego miasta, zostalo w takim stanle w jakim jest 
obecnle. Z tego co wlem, zostalo zebranych ok. tysiqca podplsbw mleszkahcbw, kt6rzy nie chcq tego 
parkingu w tym miejscu. Wydaje sip, ze jest to znaczqcy procent naszego spoleuehstwa. Chyba 
wszyscy chcemy, teby tereny zielone zostaly zachowane w takim ksztatcie w jakim sq. Dzlekuje 
bardzo za udzlelenie gtosu. 

Gbs zabrat Z-ca Burmistrza Miasta Pan Wieshw Tracz: Prosze Pahstwa, tak jak powledzlatem na 
wstgple. W zwiqzku z tym, iZ  Burmistm przebywa na urlopie, stqd to zaproszenie na poniedzlatek, na 
godzlne 17:OO do sail Rajcbw, aby mbc na spokojnie przedyskutowad pewne sprawy. Natomiast jeieli 
j u i  zaczplikmy te dyskusje, to muszg unaocznit pewlen stan obecny. Bardzo iatuje, tego t e  bardzo 
uesto podejmujqc jakiei lnwestycje mieszkahcy z danego terenu budzq sig w momencle, kledy ju t  
niemalie firmy przystepujq do prac. To zalnteresowanie iyclem miasta pod kqtem forrnalnym 
opracowywanych dokumentbw, ktbre decydujq pbiniej o iyciu miasta troszke kuleje i nlestety 
pbiniej powoduje wiele kompllkacji. M6wip o tym dlatego, i e  my realizujqc inwestycje niemal przy 
kaidej z nlch spotykamy sig z takim podziatem: 50% ,,za", 50% ,,przeclw". Pny katdej lnwestycjl S q  

protesty I zawsze trzeba decydowat przy tych inwestycjach, ktbrq Scleikg wyblerat. 
Czy lnwestycje reallzowat, u y  sig z nlej wycofat. Cel budowy parkingu w tym miejscu jest zapisany 



w planie zagospodarowania przestrzennego od przeszk dziesieciu lat. 0 ile pamigi rnnie nie rnyll od 
2005 roku. Teraz marny 2017 rok. Plan zagospodarowania przestrzennego zanirn zostaje opracowany 
i uchwalony mija czesto od 2 do 3 lat. Plan jest konsultowany i wykladany. Kaida ze stron mote do 
takiego planu zglaszat uwagi. Ten cel jest sciile w tym miejscu wpisany w plan zagospodarowania 
przestrzennego. W 2015 roku, p&ora roku temu opracowywany by# plan gospodarki niskoemisyjnej 
dla miasta Klodzka. Oczywiicie odbywaly siq konsultacje spoteczne tego planu, odbywaly siq 
spotkania informacyjne np. w czerwcu 2015 roku. Do 11 lutego 2016 roku byly przyjmowane uwagi 
do tego planu. Inwestycja ta jest wpisane do tego planu. Nikt w ramach tego planu nie zgtaszal uwag 
do tego, czy to jest stuszna lnwestycja, czy tet  nie. W 2016 roku opracowywano Lokalny Program 
Rewitalizacji Gminy Miejskiej Kkodzko. Pierwsze konsultacje odbywaw sig w rnaju 2016 roku. Dla 
katdego z tych prograrnbw byly zatoione specjalne strony internetowe, ktore umotliwialy takte 
kontakt z urzqdem, z pracownikami odpowiedziainymi za zglaszanie uwag do tych programow. Do 
Lokalnego Prograrnu Rewltalizacji, to zadanie takie jest wpisane. Protest oaywiicie do nas dotart. 
Czytajqc ten protest, szczegblna uwaga zwrocona jest na wycinke drzew wchodzzlcych w sklad 
starodrzewu. Tak jak wczegniej powiedziatem i Pani takie to tutaj zaznaayla, nie ma tutaj rnowy 
o tym, aby starodrzew byl wycinany. Prace dotyczqobecnego dojazdu do Twlerdzy od ui. Nowy ~ w i a t ,  
od strony Kleszcza i sarn projekt polega na wyremontowaniu obecnie istniejqcej drogi dojazdowej, 
a sarn parking umiejscowiony jest przy ul. Nowy ~w ia t ,  ale w tyrn fragmencie, kt6ry stanowi droge 
do starego amfiteatru i umiejscowiony jest na terenie zielonym, na trawniku. ledynq rzecza ktbra 
tam sig zmieni, to tak naprawde wid& zza okien. Ten parking nle jest wielki. To jest parking 
przeznaaony na 36 sarnochod6w. Cz&C autobusowa jest posadowiona migdzy obecnq drogq, a tyrn 
parklngiem o kt6ryrn mbwig i te rniejsca parkingowe dla autobusbw wygospodarowane sq wirbd 
drzew. lest tam mlejsce dla trzech autobusbw i jednego busa. WidaC wyrainie - jak Pahstwo 
obejrzycie w poniedzialek plan - t e  jedno miejsce jest nawet skrbcone, aby nie ingerowat w rosnqce 
tam drzewo. Caly ten plan jest pornyilany w ten sposbb, t e  rbwnoczeinie biegnqtakie inne prograrny 
i realizacja innych projektbw, rn.in. projekt dotyczqcy Twierdzy. Ten projekt dotycz3cy Twlerdzy 
umoiliwia w przyszlo6ci uruchomienie nowej trasy zwiedzania Twierdzy, wlainie od strony tego 
wjazdu od strony Kleszcza. Tam zaplanowana jest reaiizacja innego projektu, ktbry przewlduje np. 
realizacje nowej trasy turystyunej, ale takze budowe kompletnego zespolu toalet dla turystbw. Ten 
cel takie tam bedzle zrealizowany. Jeieli chodzi o inne postulaty, to w drugiej czgici parku 
przewidziana jest reaiizacja projektu dotyuqca sciezek rowerowych, Jest takie motllwoiC ingerencji 
w obecnie istniejqce Sciezki i renowacji tych istniejqcych Scieiek w ten sposbb, aby by1 tam rnotllwy 
r6wniei ruch pieszy I rowerowy, bez ingerencji w przyrode. R6wnocze6nie realizujemy projekt 
dotyaqcy rewitalizacji parkow na terenle Klodzka rn.in. Parku Przyjacia Wojsk Gbrskich, Parku 
Esperanto, parku przy ul. Kusociriskiego, gdzie przewidujemy takie zwiekszenie funkcji 
rekreacyjnych tych terenow. Ten projekt, o kt6rym dzisiaj rn6wimy jest na tyrn etapie, t e  on po 
opracowaniu tych wszystkich prograrnbw p~eszed l  wszystkie procesy konsultacyjne. Zostaty 
opracowane dokumenty koncepcyjne, pbiniej na tej podstawie projekt budowlany. Dokurnentacja 
budowlana przeszta konsultacje Konserwatora Zabytk6w i uzyskala pozwolenie na budowe. Zostal 
zlotony projekt, ktory zostal zatwierdzony. Zostala podpisana umowa na ten projekt i zostal 
przeprowadzony przetarg, a takte zostaja podpisana urnowa z wykonawca. Ten projekt nie dotyczy 
tylko budowy samego parkingu, ale obejrnuje takze remont catej ulicy Zawiszy Czarnego wraz 
z parklngiem przy tej ulicy. W zwiqzku z tyrn, nie ma w tyrn momencie rnotiiwofci rezygnacji z czefci 
tego projektu bez konsekwencji. Rezygnacja z czgici projektu oznacza rezygnacjq z caloici projektu. 
Rezygnacja z catoici projektu oznacza dla rniasta koniecznoit wyptaty kar urnownych wynikajqcych 
z odstqpienia od urnowy firrnle, z kt6ra podpisano umowg. W zwiqzku z tym, i e  projekt opiewa 
ptzeszlo na 2 mln zl. - latwo wyliczyi, i e  10% od tej kwoty, to jest koniecznoiC zaplaty kar 
przekraczajqcych 200 tys. zl. W zwiqzku z tym, i e  ten cel wczeiniej zaplsany byl w sposbb jasny we 
wszystkie dokurnenty, kt6re decydujq o przeprowadzaniu takich lnwestycji, na dzieh dzisiejszy - 
podkreile tutaj, i e  ostateczne decyzje podejmuje Burmistrz i siedzpcy tutaj Radni - nalety miet 
SwiadornoS6 t e  katda decyzja ma swoje konsekwencje. Zaplata kar umownych za wycofanie slg 
z takiej urnowy, po pierwsze zepsuje nam wszystkim opiniq, zrnniejszy szanse na realizacje kolejnych 
projektow, bo instytucje oceniajqce te projekty takte podchodzq do tego w ten sposbb u y  kt06 jest 
powatny, czy t e t  nie. Po drugie konieunoif zaptaty kary oznacza wylozenie pieniedzy podatnikbw 
tego miasta, ouywiicie bez oslqgniecla tadnego zamierzonego efektu. leszcze raz zapraszam 
Pahstwa na godzine 17-ta na poniedziatek. Wszyscy bedziemy mleii motliwoik przemyflenla na 



spokojnie tego co powledziatern. Dla nas ta inwestycja jest inwestycjq pdczonq  w wigkszy plan 
I nie dotyczy tylko i wylqcznie tego jednego skrawka. Naszym zdaniern nle zrnieni to uciqtllwoicl dla 
rnieszkahc6w tego terenu w sposob znaczqcy. Przypornng, t e  j u i  dzisiaj stojq tam Pahstwu pod 
oknarni pojazdy, r6tnego rodzaju. Blisko sq dziatki I dzlalkowcy t e i  parkujq w r6inych rniejscach. 
Zostala tu wspornniana lnscenlzacja obrony Twierdzy Klodzkiej. Ta lnwestycja nie przeszkadza w tej 
inscenizacji, a wrgcz przeciwnie - pornaga, poniewai tworzy bazg i rniejsca parklngowe dla osdb, 
ktore w tej lnscenizacjl uczestniczq oraz dia goici, kt6rzy na tg  inscenlzacjg przyjezdzajq. Prosllbyrn 
o spokojne przernyilenie tych wszystklch argurnentdw, bo tutaj ernocje sq najgorszyrn doradcq. Tak 
jak powiedzlalern, ewentualna rezygnacja z tej inwestycji oznacza rezygnacjg t a k e  z lnnej . 
lnwestycji, czyil rernontu calej ulicy Zawiszy Czarnego wraz z parkingiern i koniecznoit zaplaty kar 
za ju t  podpisane urnowy z wykonawcq na realizacja tych prac. A to od czego zaczqtern I te pretensje 
dotyczq tego, ze wspornnialern o lstniej~cych dokurnentach i wtedy w trakcie opracowywania tych 
dokurnent6w nie znalazlern iIad6w zadnych interwencji w sprawie tego celu, kt6ry w tych wszystkich 
dokurnentach jest zawarty. Dzigkujg. 

Przewodniuqcy Rady Pan Tornasz tabski: Widze, t e  Pan lerzy Motyka chce rbwniei zabrat gtos. 
Zostato zlozone pisrno Stowarzyszenla Handlowcbw i Przedsigbiorc6w Zierni Klodzkiej cyt.: 
,,W zwlqzku z planowanq w dniu dzisiejszyrn sesjq Rady Miasta Klodzka oraz rnoiliwyrn glosowaniern 
w sprawie budowy parkingu dla turyst6w na obszarze Twierdzy Klodzko. Zwracarny sig do Pana 
z prodbq o urnoiliwienie (przed gtosowaniern) zabrania gtosu w ww. sprawie". Nie wiern, czy Pan 
widzial porzqdek obrad dzlsiejszej sesjl? Takiego punktu w porzqdku obrad nie urnieszczalern 
i takiego glosowania nie ma, wigc w tyrn ternacie nie wiern jak chcialby Pan zabrat glos. Nie ma 
taklego glosowania w porzqdku obrad. Palistwo radni otrzyrnali ten protest, kt6ry rnieszkahcy 
z osiedla Nowy Swiat ztoiyli i zapewne sia z nirn zapoznali. Chclalem zapytat Pahstwa radnych, czy 
chcq zabrat glos w tyrn ternacie? 

Glos zabral radny Pan Tornasz Karolczak: Panie Przewodniczqcy, Wysoka Rado, Panie Burrnistrzu. 
Myilg, t e  na spotkaniu w poniedzialek zostanq wyuerpane wszystkie argurnenty z jednej i drugiej 
strony. Natornlast uwaiarn, i e  nie fair jest rnbwienie tutaj o karach I lekkle sugerowanie, i e  to bgdzie 
pnez tych Pahstwa, kt6rzy tego parkingu nie chcq. Tak to nie jest Panie Burrnistrzu. Od pewnego 
uasu, od dtuzszego czasu obserwujg dosyt niepokojqcq rzeu, kt6ra objawla sig tyrn, i e  przeptyw 
lnforrnacji rnlgdzy Urzgdern, Burrnlstrzern, a Mieszkancarni jest delikatnle rn6wiqc kiepskl. Myilg, t e  
stqd tez wzi@o sig tego typu nieporozurnienle jakie mamy w tej chwili. Gdyby Paristwo byli wczeinlej 
poinformowani, zaproszeni do konsultacji - Pan Burrnistrz rn6wit jakie etapy byty i na jaklrn etapie 
kt06 sig na co i  zgadzal - ale mi tutaj zabraklo mieszkanc6w, konsultacji z rnieszkaricarnl. Gdyby 
bylo, to uzgodnione na wczeiniejszym etapie, to rnyflg te  dzisiejszej rozrnowy I poniedzialkowego 
spotkania by nle bylo. h e  sig dzieje, i e  takie sytuacje rnajq rniejsce w naszyrn mieicle. Pan Burrnistrz 
troszkg niefortunnie postepuje w niektbrych sytuacjach. Zebranle tysiqca podpis6w, to nie jest mata 
iloft, to nie jest grupka 20 rnieszkahc6w z okrggu Nowy ~ w i a t .  To jest dosyt duta grupa ludzi, dosyt 
duza grupa reprezentatywna mieszkaricow naszego rniasta. Przypomng tylko, niefortunny przypadek, 
kt6ry r6wniet Pan Burrnistrz Piszko rnial okazjg popehit - ternat plekarni PSS w Klodzku. Pan 
Burrnistrz z wiadornych tylko sobie przyczyn i powod6w postanowil sprzedat tq piekarnig, kt6rq do 
tej pory wynajrnowal PSS-owi. Kosztowato go to utratg wizerunku i 1700  zebranych gksbw 
sprzeciwu. Teraz rnarny tysiqc sto glos6w z tego co styszatern. Zobaczyrny ile bgdzie do poniedzialku. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tornasz iabskl: Szanowni Pahstwo, nawiqzujqc do tego co rn6wll radny 
Pan Karolczak, chcialern zwr6clt uwagg na jednq rzecz, to o u y m  rn6wil Pan Burrnistrz odnoinle 
uchwalanla plan6w zagospodarowania przestrzennego, Lokalnego Planu Rewltallzacjl czy Planu 
Gospodarki Niskoernisyjnej, to jest wszystko oczywifcie prawda. Na tego typu konsultacjach 
rzeczywl~cle nie pojawla sig wiele osbb, czasarnl nie ma nlkogo, a czasarni przychodzi zainteresowana 
ternatern okreflona grupa, tyle tylko, i e  trzeba rniet Swiadornoit, t e  sq to piany o dosyk rnatej 
szczeg6lowo5ci. Chciatern sig zapytat Pana Burmistrza, czy w mornencie kiedy ju t  byl planowany 
konkretny plan tego przedsigwzigcia, czyli przebudowa ul. Zawiszy Czarnego wraz z przebudowq 
parkingu w tyrn parku, u y  na tyrn etapie Palistwo jako organ wykonawczy pokusill~cle sig o spotkanle 
z rnieszkaricarni tarntej czgfcl rniasta? Czy ktoryi z radnych, kt6ry pochodzi z tego okrggu, spotkal 
sig z rnieszkaficarni i zebral ich opinie na-temat tego przedsigwzigcia? Marn wratenle, i e  wtainie tego 
zabraklo, Nie wiern, czy sig rnylg, czy rzeczywiicie tak jest. Oczywifcie ilef dokurnentow przyjmujerny 



o malym stopniu szczeg6towoici, ale tutaj j u i  to dotyczy konkretnego przedsigwziecia. Marn 
wraienle, ze w przypadku tego formatu przedsiewzief naleialoby kazdorazowo - nie tylko w tym 
przypadku - z mieszkahcami dyskutowaf. Tutaj podam przyktad z ,,mojego podwbrka", gdzie t e i  
planowana jest budowa parkingu. Te i  sq rbinego rodzaju gtosy ,,zan i ,,przeciw". Gbsy osbb, ktbre 
nie iyczq sobie samochod6w pod oknami, ale sq t e i  rnieszkahcy, ktbrzy to rozumiejq. Caly czas sq 
prowadzone rozmowy. Jut na etapie dokumentacji sq przekazywane uwagi i bye mote czeit z nich 
bedzie uwzgledniona w tym projekcie. Uwaiam, i e  w tym przypadku tego zabrakto. 

Gbs zabral 2-ca Burmistrza Mlasta Pan WiesCaw Tracz: Ouywifcie sq roine pnypadki. Tego typu 
sytuacje, w ktbrych konsultujemy wczeiniej pewne rzeczy t e i  majq miejsce. To przynosi rotny 
skutek. Najczelciej ma to taki skutek, doktadnie jak Pan Przewodniaqcy powiedziat, a wiec agdC 
ludzl, czgsto 50% ma zdanie, i e  to ma wyglqdai tak, a 50% ma zdanie, i e  powinno wyglqdaC 
zupetnie inaczej. Moge podat l iune przyklady sytuacji, gdzie te konsultacje miah/ mlejsce. Tak to 
wyglqdak np. na ul. Walecznych, czy przy realizacji projektu na budowe ul. Pieknej i Rbianej, gdzie 
przy konsultacji spotkalifmy sig z listq iyczeh mieszkahcbw, po piehsze podratajqcq inwestycje 
o horrendalne koszty, po drugie opoinitoby to realizacje projektu co najmniej o rok. W tym przypadku 
jeszcze raz powr6ce do jednej podstawowej rzeczy, ten cel jest literainie wpisany w plan 
zagospodarowania przestrzennego. lest to  doktadnie opisane, i e  jest to parking dla samochod6w 
i autobus6w. Droga istnieje. W zwiqku z czym, tam tak naprawde nie ma pola do dyskusji, poniewat 
plan jest realizowany dla calodci, w tym przypadku mieszkaricow mlasta, bo dotyczy nie tylko 
mieszkahcow tego danego terenu, ktorzy mieli wczefniej prawo zgtaszania swoich uwag, natomlast 
poiniej plan staje sie wtasnosciq wszystkich mieszkahcow i jest realizowany dla calego miasta, 
uwzgiedniajqc rbine cele. Oczywifcie mbwie tutaj w sposbb dyskusyjny, zdaje sobie z tego sprawe, 
ale tak wyglqda sytuacja. le ie l i  bylmy w tym momencie podeszli do tego w ten spodb, te  zmieniamy 
oplnle i w tym miejscu nie ma by6 parking, ale zupetnie cof innego, to Proszg Pahstwa, pracujecie 
nad dokumentami dotyczqcymi Strategii, dotyczqcymi Studium, dotyuqcymi pbiniej uchwalania 
planbw zagospodarowania przestrzennego - wiecie Pahstwo ile trwajq takie procedury. Procedura 
naborow do drodk6w unijnych, w tej chwili mamy ten okres rozdania od 2014 do 2021 roku. 
Wyobraicie sobie Pahstwo, i e  my w tej chwili zrnieniamy koncepcje wszystkiego. Jest rok 2017. 
Kledy bpdziemy mieli zmienione plany dla tych obszarbw? Czy jest w ogble to moiliwe w tej chwlli, 
teby skorzystai z jakichkolwiek frodkbw? lezeli skladamy te wnioski, to po to, zeby rzeczywiscie 
wyprowadzat ruch z centrum. I to nie znaczy, te  likwidujemy parking na ul. Czeskiej, bo tu wtasnie 
przeczytalern takie zdanie. Nie wiem skqd sie w ogble wzigla taka informacja. To sq miejsca 
dodatkowe, bo sq ludzle, ktbrzy prosze Paristwa chcq wjetdiat do centrum i pchajq siq niemalte pod 
same drzwi lokalu do ktbrego sie wybierajq, ale sq tez ludzie, ktbrzy wrecz odwrotnie - chcq 
zatrrymat sle gdzled dalej i sobie spokojnie, spacerkiem dojff .  Jest miny rodzaj turystbw. Ta 
inwestycja w iaden sposbb - naszym zdaniem - nie niszczy tego charakteru miejsca, ktbre tam 
dzisiaj jest. Drzewa pozostajq. Po realizacji inwestycji, kiedy to wszystko jeszcze dodatkowo zarodnle, 
bgdzie to schowane. Umozllwi to wiele roinych rnoiliwofci w centrum miasta. Jeteli ktof ma zamiar 
otwierat dziatalnoft np, noclegowq, czy handlowq, otrzymuje takq moi l iwoi i .  Nledaleko jest np. 
camping, sq rbine mozliwofcl jeteli chodzi o kierunek tras turystycznych na samej Twierdzy. Chcemy 
ten ruch turystyczny takie rozdzielit. Ci turyici i tak traflqdo Rynku, ale z drugiej strony. Oni p6iniej 
trafiq tam pieszo. Kaldy klerunek rozwoju jest dyskusyjny. Zapewniam Pahstwa, poniewaz troche 
dodwiadczenia ju t  w tym mam, Se przy kaidej inwestycji sq gtosy ,,zaW i sq gtosy ,,przeciw0. letel i  
byfmy w tym momencie przyjrnowali, Ze kaidy gtos ,,przeciwV oznacza rezygnacje z inwestycji, to ja 
gratuluje katdemu kto bedzie zarzqdzat tym miastem w przysztoici. Dziekuje. 

Gtos zabrat radny Pan Adam Kwas: Marn wniosek formalny. W zwiqzku z tym, i e  jest otwarta 
propozycja na spotkanie w gronie facbwcbw, z dokumentami, z przygotowanymi argurnentaml, 
a mamy tutaj Jak widat rbtne stanowiska i byf moie stanowisko mieszkaricbw wynlka z braku 
rzetelnej informacji, proponuje przerwat dyskusje, bo zmierza ona w strone wiecu, a nie konkretnej 
rozmowy na argumenty. Burmistrz jest gotbw spotkat: siq i wyjafnit wszelkie wqtpliwodcl. Proponuj? 
przerwat dyskusje, bo i tak nie jestedmy wladni podjqt dzisiaj iadnej decyzji. Naleiy odbzyt to do 
czasu kiedy Mieszkahcy spotkajq sie z Burmistnem i stuibarni miejskimi, ktbrzy przedstawiq 
argumenty przedstawiajqce aktualny stan faktyczny i prawny, aby pbfniej to ewentualnie 
rozstrzygnqk, jei l i  bpdq jeszcze jakief wqtpliwofci. Dzisiaj nie jestefmy chyba gotowi na dyskusje 
o tak zawilych sprawach. W zwiqzku z tym proponuje przerwat te dyskusje i oddat sprawe w rece 



fachowcbw i rozwatyt na spotkaniu wszystkich glosy ,,za" I ,,przeciw". Prosze o przegtosowanie 
mojego wniosku. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz tabsk i  odnoszqc sic do propozycji radnego Pana Adama Kwasa 
stwierdzit t e  w punkcie sprawy r6ine nie gtosujemy wnioskbw formalnych. Przewodnlczqcy Rady 
stwierdzit, i i  sesja Rady Miejskiej jest dobrym rniejscem, ieby wyartykulowat r6tne wqtpliwoici 
I pytania. Dodat, i i  wcale nie ma takiego przeiwiadczenia, t e  w poniedzialek na spotkaniu bgdq 
wszyscy z Paristwa radnych i wszyscy sie z tymi wqtpiiwoSciami zapoznajq. W tyrn momencie 
Przewodnlczqcy Rady postanowit udzielit gtosu Panu Motyce i chetnym Mieszkaricom, jednoczeknie 
proszqc, aby wypowiedzi byty zwiezle i nie byty powtarzane rzeczy, ktbre j u i  wybrzmiaty. 

Radny Pan Damian Slak zwr6cit sie z proibqdo mecenasa obecnego na sali o udzieienie odpowiedzi, 
czy Pan Przewodniuqcy ma race, i e  nie poddaje pod gtosowanie wniosku formalnego. 
Przewodniuqcy Rady Pan Tomasz i absk i :  Rozumiem, i e  chce sip Pan wywiedziet od Pana 
mecenasa, czy naleiy gtosowat wniosek formalny radnego Adarna Kwas? Wnioskbw formainych 
w punkcie sprawy rdzne nie gtosujemy. Takie wnioski sqgtosowane w punkcie zapytania, w punkcie 
interpeiacje. Moze Pan rnecenas zajrzet do Statutu, ale takich wniosk6w na tyrn etapie nie gtosuje 
sip. 

Gtos zabrat Pan Jerzy Motyka: Witam Pana Burmistrza, Przewodniczqcych Rady Miasta, wszystkich 
radnych i wszystkich tu obecnych. Reprezentuje Srodowisko Handlowc6w i Przedsigbiorcbw Ziemi 
Klodzkiej. JesteSmy zszokowani, ze po raz kolejny jest plan uderzenia w nasze dzialainoici. Po tej 
godzinnej obecnokcl tutaj wyczuwam ewidentnie ztq wole. Po wysluchaniu przez przedstawicielkp 
Mieszkahc6w Nowego Swiatu odczutem tutaj, i e  nie ma iadnych refleksji ze strony Pana Burrnistrza 
1 tadnej dobrej woli, tak jakby Pan Burmistrz nie styszat, nie chciat styszet. Plan budowy parkingu na 
Twierdzy Ktodzkiej doprowadzi ostateunie do upadku handiu kkdzkiego. Czy ktokolwiek sip nad tym 
zastanawial? Nie wiem u y  potrzeba tu argumentowat, ale iogiczne jest - cytuje dziS slowa osoby ze 
Srebrnej Gory, zaraz powiern diaczego - ze jei l i  turysta przyjedzie na parking na Twierdzy, to zwiedzi 
Twierdze i zmguony zwiedzaniem wrbci do autobusu i wyjedzie, nie schodzqc do miasta, nie 
odwiedzajqc Rynku, nle odwiedzajqc naszych sklepbw, kt6re przynosiq dochody, z kt6rych ptacimy 
podatki i wszyscy urzednicy, jak r6wniet Pan Burmistrz i radni jesteScie wynagradzani. Przez 25 lat 
mojej dzialalnoSci zaplacitem ponad 100 tys. zl samego podatku od nieruchomo8ci. Nie mbwie juz 
o podatkach dochodowych. Dlaczego chcecie podcinat gatqi, na ktbrej saml siedzicie, l a  tego nie 
jestem w stanie pojqt. Mam podejrzenia w tej sprawie, nie chcg ich wypowiadat. Nie motemy do 
tego dopuScit, nie mozecie do tego dopuicit. To jest skandal na catq Polske. To jest zatatwienie 
handlowcbw klodzkich w biatych rekawiczkach. Ja to odbieram w ten sposob, i e  to jest zemsta za to, 
l e  Srodowisko handlowcbw glosowalo za Panem Burmistrzem Szpytmq. Tak to  odbieram. Wszelkie 
kroki, ktore sq podejrnowane, lqcznie z zakazem wjazdu dostawc6w towar6w do Rynku, tqcznie 
z tym parklngiem, tqcznie z planem pozbawienia parkingu pod Twierdzq - to jest j u t  chore. To sq dia 
mnie ewidentnie znaki, t e  to jest chet zniszczenia kbdzklego handiu. Dowiedzialem sie o tej sytuacji 
dwa dni temu. Tutaj Pan Burmistrz sie odnosi do tego, i e  byty konsultacje. Jakle konsultacje? Nic 
nam nie wiadomo. Nie mamy swoich wyslannikbw, kt6rzy nieustannie sprawdzajq gablotki, 
ogtoszenia. Myslp, i e  powinno sie doprowadzit do jakiegoi spotkania i rozm6w. Pominieto zupetnie 
handlowc6w, a t e  Pana Burmistrza Piszki znowu nie ma, kiedy dziejq sie waine rzeczy w mieicie, to 
j u i  kolejna sytuacja. Przypomne tylko, kiedy byta Telewizja Trwam, Pan Burmistrz Piszko te t  nagle 
rnial jakis niespodziewany urlop. Kiedy sq waine sprawy, kiedy trzeba podjqt waine decyzje, 
Burmistrza Piszki nie ma, a Pan Tracz sobie doskonale radzi, bo nie Wszy w ogble tych glosbw. Pan 
Burmistrz Tracz mnie teraz styszy? 
2-ca Burmistrza Miasta Pan Wleslaw T r a u :  Tak stysze. 
Pan Jerry  Motyka: To dziekuje bardzo. 
2-ca Burmistrza Miasta Pan Wieslaw T r a u :  Slyszg, ale nie rozumiem. 
Pan J e n y  Motyka: Przykro mi bardzo, nie wiem dlaczego w takim razie zajmuje Pan to stanowisko 
skoro Pan nie rozumie prostych rzecz. My ptacimy podatki. 
Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz fabsk l  zwr6cil sig do Pana Jerzego Motyki o przejicie do rzeczy. 
Pan Jerzy Motyka: Dobrze. Ponoszq mnie emocje i przepraszam za to, ale mamy juz d o i t  nakania, 
gnebienia i niszczenia ktodzkiego handiu. Ponoszq mnie ernocje i za to przepraszam, ale jak inauej 
moierny rozmawiai? Przetrzymali8cie nas tutaj do godziny 23 w sprawie rozbudowy E'Leclerc i CO? 



Prosiiisrny, grzecznie. Gdzie te proiby? Poszty do kosza. Teraz rnbwig w ernocjach, to jest inny sposbb 
na realizacje naszych postulatbw. PoSwigcitern sie w dniu dzisiejszyrn i pojechatern do Srebrnej Gbry, 
gdzie jest Twierdza bliiniaczo podobna do naszej. Zrobitern tam wywiad z wtaScicielkq jednego 
sklepu, z pracownicq drugiego sklepu, z pracownikiern dzialu prornocji rniasta. Tam wybudowano 
parking 10 lat ternu, taki podobny jak Paristwo planujecie. Pracownica sklepu powledzlata, t e  oni 
otworzyli sip j u i  po tyrn wybudowaniu parkingu i nie rnogq sig odnieSC do tego jak bylo wczeiniej, 
ale powiedziala tak: przeciei na logikg, jak turySci wjadq na ten parking, zaparkujq, zwiedzqTwierdzg 
i wyjadq ornijajqc rniasto. Co t e i  sic w Srebrnej Gbrze dzieje. Rozmawiatern z wta~cicielkq drugiego 
sklepu, ktbra od 15 iat prowadzi dzialainoSC i powiedziata takq rzecz, i e  robila sobie analizg sprzedaiy 
przed budowq parkingi. Mniej wigcej co 5 rninut miata transakcjg na kasie Rskalnej. Po wybudowaniu 
parkingu zaczeta sig u niej tragedia. Dzisiaj jest bliska zarnknigcia tego sklepu. Poprositern szefa 
dzialu prornocji z rarnienia rniasta o rozrnowe. Zrobitem to dzisiaj, zeby rniek jakikolwiek argument 
dla Pahstwa. W jaki spos6b wypowiedziat sig ten cztowiek? W ten sposbb, t e  robiq teraz wszystko co 
w ich rnocy, ieby sprowadzit turystbw do tego rniasteczka, ktbre jest pornijane. W koSciele 
protestanckirn odbywajq sig jakiei irnprezy zachgcajqce do tego, aby turysci zechcieli tam przyjit. 
Wydano w ostatnirn nasie inforrnator, w ktbryrn sugeruje sig turystom, ieby zaczgli zwiedzanie 
Srebrnej Gbry od rniasteuka. Mleko sie bylalo. To co - rnqdry Polak po szkodzie? Chcerny iSC w Slady 
Srebrnej Gbry? Chciatbyrn tylko prosit o rnotliwofk rozdania kazdernu radnernu takiej ulotki. Czy my 
za jaki6 czas bgdzierny rnusieli wydawat takie same informatory, ieby zachgcat turystbw, teby zeszll 
do tego pigknego Rynku, do tego pigknego deptaku, rnostu iw .  Jana i koicida? 

Glos zabrata Pan1 Karlna Nowoslawska: lestern rnieszkankq Ktodzka, rnieszkankq osiedla obok 
ktbrego ma powstat nowa inwestycja. Zwracajqc sig do Pana Burrnistrza, to konstytucyjnym 
obowiqzkiern Rady Miasta jest dbanie o dobro rnieszkahcbw, a nle o to co pornyilq fundusze 
europejskie na ten ternat i jak to badzie wygiqdalo. Pan tylko i wytqcznie poruszat ten ternat. Brak 
zainteresowania z naszej strony wszelakirni planarni? - Bzdura. Pani radna Zdzislawa Gbrska do 
ktbrej byly wykonywane telefony wprowadzala nas caty czas w btqd. leszcze do dwbch tygodnl ternu 
twierdzita, i e  to jest nonsensern, Feby w parku powstal parking. ByllSrny Srniesznl dla niej. 
To albo radni nie wywiqzujq sie z obowiqzkbw tak jak trzeba, albo tutaj zawazyto celowe 
wprowadzanie rnieszkahcbw w blqd, iebyirny byii spokojni jei l i  chodzi o enklawe tego terenu 
zielonego. Plan zagospodarowania przestrzennego owszern jest i doskonale zdawatarn sobie z tego 
sprawe, ale w parku, ktbry jest parkiem zabytkowyrn - budowat parking? Jest tyle rniejsca na 
Twierdzy. Na terenie starej winiarni jest miejsce dla kiiku autokar6w. We wszystkich europejskich 
rniastach, nawet w poiskich duiych rniastach, iaden autokar nie wjetdta do rniasta. One parkujq na 
obrzetach, na kt6rych nikt nie rnieszka. Nie iyczy sobie iaden rnieszkaniec, ieby pod oknarni jego 
dornu parkowaly autokary. Dlaczego nie patrzycie na nasz interes, tylko na to, t e  dostalidcie 
pieniqdze i chcecie zainwestowat, rnoie jak najlepiej i bylo to przegtosowane, ale popatrzcie r6wniet 
na nasze dobro. Zebraliirny w niecale pbkora tygodnia ponad tysiqc podpisow pod protestern 
dotyuqcyrn budowy tego parkingu. To o'czyrni Swiadczy. le ie l i  dalej wszyscy bedastali za tyrn, aby 
wybudowat ten parking, to  bgdzierny dalej zbieraii te postuiaty i podpisy. Tyrn bardziej, i e  chcecie 
zarnknqt parking w Ktodzku, w rnieicie. 
Z-ca Burrnistrza Miasta Pan Wieslaw Traa:  Nikt nie chce zarnykai parkingu w rnieicie. 
Gtos zabrata Pani Karina Nowoslawska: Tutaj, generalnie takie sqstuchy, te  parklng pod Twierdzq 
ma bye zarnkniety. Twierdzit Pan, i e  bedzie rewitalizacja parku, icieiek w tyrn parku. Majq powstat 
Scieiki rowerowe. Pan Burrnistrz Piszko, ktbry byt na naszyrn spotkanlu na osiediu twierdzit, t e  ten 
park ma byt  dzikirn parkiern i nie bgdzie inwestowat nawet w kubly na irnieci z uwagi na fakt, i e  
kaidy powinien mieC takq kulturg osobista, ieby sobie chowat papierki do kieszeni. Moie bydcie sig 
dogadali i byt jeden przekaz w tyrn ternacie. 

Glos zabrat Z-ca Burrnistrza Miasta Pan Wiestaw Tracz: Proszg Pahstwa, jedno drugiernu nie 
przeszkadza. To, i e  bedzie realizowana icietka rowerowa, to nie znaczy, i e  bgdzie naruszana inna 
pnestrzeh. le ie l i  chodzi o podpisy, to wzbudza ogrornny szacunek, jeteii pod tekstern takiego 
protestu pojawia sig tysiqc podpisbw, ale te podpisy pojawiajq sia ze strony mieszkahc6w z rbtnych 
rniejsc. Jeieli Paristwo zapoznajq sig doktadnie nie z tyrn co dzisiaj Pani narn powiedziata, tyiko 
doktadnie z treiciq protestu, to tam sq napisane troszk? inne rzeczy. le ie l i  kt06 u y t a  protest, 
w ktbryrn sie plsze, te  wladze rniejskie bgdq wycinat starodrzew, a w parku bgdq urnieszczat parking, 
to ja czytajqc taki protest, nie znajqc doktadnie projektu, tez pewnie sarn podpisalbyrn sie pod taklm 



protestem, tyie tylko, t e  jest to drobnyrn wprowadzaniem mieszkalic6w w blqd. Tu nie ma ingerencji 
w gtownq czgid parku. Mamy drogg dojazdowq do Kleszcza, mamy pewne ceie zapisane w plan 
zagospodarowania przestrzennego, wigc wladze gminy, poprzednie wtadze i poprzednl radni uznail, 
t e  akurat w tg czeiC skrajnq parku nieobjgtyrn starodrzewem tylko trawnikiem mozna zaingerowat 
i tam wybudowat dodatkowe rniejsca parkingowe. To nie wiqte sig z iikwidacjq tadnych innych miejsc 
parkingowych, to sq dodatkowe miejsci. Zapewniam Palistwa, i e  wycieczka rnoie wej l t  z r62nej 
strony na Twierdzg, a wy j l t  more i tak w Rynku. To jedno drugiemu nie przeszkadza, wigcargumenty 
sq co najrnniej nietrafione, ale caty czas podkreilarn, i e  prezentuje tutaj swoje zdanie. 

W zwiqzku z tym, it na saii stychat byto iiczne glosy osbb chcqcych zabrat gtos, Przewodniuqcy Rady 
Pan Tomasz tabrki zwr6cit sic do obecnych w nastepujqcy spos6b: Szanowni Palistwo, jestelmy 
na sesji, a nie na otwartej dyskusji. Proszg nie udzieiai sobie sarnernu gtosu. 

Przewodniczqcy Rady udzielil gbsu V-ce Przewodniczqcemu Rady Panu Ryszardowl Wbjcikowi: 
Panie Przewodniczqcy, Wysoka Rado, Panie Burrnistrzu. Kwestia,.. kt6ra tutaj wszystkich tak 
buiwersuje w zasadzie opiera slg na trzech sprawach. Pierwsza, to jest postepowanie dotyczqce 
strony formainej, a zatem plan zagospodarowania przestrzennego - to mamy zatatwione, bo wierny 
co w nirn jest. Druga rzeu, to jest decydowanie o terenie. W przypadku Gaierii - wtaiciciel rnial teren 
i skoro posiadal deiegacjg planu, odrnowa reaiizacji tej inwestycji mogla byt  tyiko na gruncie 
formainym, a takiej nie rnoina byto przeprowadzit. W przypadku tej inwestycji - teren jest rniasta, 
a zatern wlaicicieiern tego terenu sq mieszkalicy. Mieszkaricy powinni decydowat, ale rnieszkalicy 
rnajq wybranego Burmistrza z catym aparatern, kt6ry zarzqdza tym terenern w irnieniu rnieszkahcbw. 
Zeby byta zgoda z mieszkalicami, to Burmistrz ma pewne mechanizrny do wypracowanla takiej 
zgody, a sq to spotkania z mieszkalicami, konsuitacje. W ten spos6b wypracowuje, czy mieszkalicy 
sig zgadzajq. Powinno sig to odbywat w sposob dernokratyczny, bo wlaScicieiami tego terenu sq 
wszyscy mieszkahcy miasta. Gdybyimy zebraii wszystkich mieszkalicbw miasta, ktbrych jest 25 tys. 
uprawnionych, to nie wiem jaka bylaby decyzja. Wypracowujqc zgode, mieszkalicy wyratajq zgode, 
a realizuje to Burmlstrz, kt6ry zostal wybrany do realizacji. Nie wiem, czy w realizacji tej prawnej 
strony zostat popelniony btqd czy nie, czy byly autentyczne konsuitacje z mieszkahcami, na ktdrych 
wyraziliby swoje stanowisko. Oiwiadczarn - demokratycznie, bo jeieii na spotkanie przyjdq osoby 
przeciwne, to kto bedzie reprezentowal rnieszkalicbw miasta, kt6rzy majq inne zdanie? W ktodzkim 
samorzqdzie pracuje 25-27 lat. Iie w tym okresie przybyto samochod6w, a iie przybyto miejsc 
parkingowych w mieicie? le6li zestawimy te dwie iiczby, to bgdzie horendum, ile przybylo miejsc, 
a iie samochod6w. Udato sig w Ktodzku zbudowat troche miejsc parkingowych po powodzl, kt6ra 
wyburzyta pewnq czest starej zabudowy w mielcie i tak moina byto zorganizowat parking. Wqtpig, 
czy gdziekoiwiek w rnieicie motna zrobit duty parking bez zgody mieszkalic6w. Nie wierzg w to, 
poniewat ludzie kt6rzy przyjeidiajq samochodarni sq anonirnowi, a rnreszkahcy wiedzq co sip bpdzie 
dzialo jak tu bgdzie parking. Trzeba by6 troszeczkg wyrozurnialyrn, bo wszyscy mamy samochody, 
wszyscy gdzies jeidzimy i wszyscy chcemy gdziei stanqt. Pan Motyka bardzo akcentowat probiemy 
w dziatainolci handiowej. Najproiciej by byto - bo w tej sali tych protest6w przez dziesiqtki lat bylo 
mn6stwo - ieby zwiqzek kupc6w i przedsigbiorcbw wypracowat tezy do dzialania samorzqdu, kt6re 
pozwoiq im sig realizowat, a nie tyiko protestowai. Trzeba wypracowat jakiei tezy. Trwajq rozmowy 
na temat Strategii Rozwoju Miasta, sq rozrnowy na temat innych dokumentbw - tam nie ma iadnych 
wniosk6w ze strony kupc6w co zrobit, ale post factum to sie protestuje i zawsze jest taka nerwowa 
atmosfera. Dlauego? - Bo nic sig nie robi wueiniej. Dlauego kupcy majqc Stowarzyszenie nie 
prbbujqrozmawiat z Burmistrzern, nie przedstawiajq wyprzedzajqco swolch spraw, Handel nie opiera 
sig na tym, i e  dzis handiujerny, a jutro nie. To musi by t  na iata. Typowy przyklad - co zrobit 
z ruchern na Rynku? Ma byt  ruch, u y  nie ma byt? Jak ten problem rozwiqzat? Czy naprawdg, to t e  
zamknie sig Rynek dla ruchu, to zrnniejszy obroty? Trzeba to przetwiczyt. Przez miesiqc nie ma 
ruchu, zobaczyt jakle sq obroty, a nastgpnie przez rniesiqc otworzyt ruch i zobauyt jakie sq wtedy 
obroty, a nie protestowat diatego, i e  my sig z tyrn nie zgadzarny. Jeteii sig nie zgadzamy, to 
wypracujmy swoje tezy, kt6re chcemy przedstawit Burrnistrzowi, radnym - co miasto ma zrobit, 
iebylcle dobrze prosperowaii. Nie wiern co jest w naszym zasiggu. To jest taka uwaga, iebyimy 
ciqgle na ten saii nie siedzieli i uierali sip z kazdyrn problernem. Ten parking nie bedzie caw rok 
uynny, przeciei kt06 zdaje sobie sprawe, i e  nikt nie zostawi tam samochodu i pbjdzie do miasta, to 
chyba dla kaidego jest spraw oczywista. Jeieli bedzle jaki i  problem, to trzy autobusy mogq stanqt 
na Twierdzy, jak bgdzie wigksza ich iioit, to nie bgdq sie pchaii do centrum. Sq dni, kiedy dobrze by 



bylo, aby ten parking tam byt. Tam bgdzie parking zielony z powierzchniq utwardzonq. Trzeba bedzie 
pilnowat - jefli w ogole dojdzie do realizacjl - ieby zachowat starodrzew, teby nie byto widat 
ingerencji cztowieka w ten park. Prosze wszystko rozwaiyt. Ja t e i  byrn protestowat, gdybyrn tam 
rnleszkal naprzeclwko, ale chodzi o to czy wszystko do korica byto przeprowadzone tak jak powinno. 

W zwiqzku z tym, it na sali slychat byk  wieie gks6w osob chcqcych zabrat glos Przewodniczqcy 
Rady Pan Tomasz tabsk i  zwrocil sic do obecnych w nastgpujqcy sposob: Szanowni Pahstwo, jeteli 
rnarny dyskutowat na sesji, to  dyskutujmy wedlug okreflonych regut i na razie p6ki co jest taka 
regula, ze to Przewodniczqcy udzieia gksu, a nie osoby z saii, czy t e t  Pahstwo radni. letel i  Pahstwo 
nle akceptujecie tego rozwiqzania, to nie rnoierny daiej ciqgnqt takiej dyskusji, i e  bgdziemy si? 
przekrzykiwat w jednq i drugq strone. Panie lerzy, widziatern ze zglaszal Pan swojq progbe, ale 
pozwoli Pan, t e  to ja bede udzielal glosu. Prosze o kontynuowanie wypowiedzi przez Pana V-ce 
Przewodniaqcego. 

V-ce Przewodniczqcemu Rady Panu Ryszardowi W15jclkowi: Dzigkuje bardzo za uwage 
wyharnowujqcq ernocje. Dlaczego zawsze jest tak, i e  na tej sali spotykamy sie, kiedy tetno jest 
podwytszone, kiedy alowiek jest zdenerwowany, a 365 dni w roku nie ma nikogo?Tylko w momencle 
jak ju t  jest ,,wrdg u plota", to my wtedy ,,kosy na sztorc" i koniec. Gdybysrny inaczej dziatali. 
Ta nowa sarnorzqdnoSt istnieje j u t  27 lat. Mieszkahcy powinni sig juz troche tego nauczyt jak zrobit, 
zeby wszystko szlo tak jak naleiy, zeby byli mleszkancy zadowoleni I przyjezdni. To trudno pogodzit. 
Pan rn6wi, teby bylo wiecej turystbw. A ja Panu powiem, i e  turyfci nie przyjetdtajq do Ktodzka, 
przewodnicy nie prowadzq ich do rniasta, bo nie ma gdzie stanqt autobusern. Taka jest prawda. 
Trzeba Im zlozyt ofertg, Zeby mieii gdzid ten autobus postawit. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tornasz tabsk i :  Panie lerzy powt6rze jeszcze raz, to ja udzielarn glosu 
wedlug kolejnofci i na razie Panu nie udzieiitern glosu. To nie jest dyskusja na zasadzie przerzucania 
sig w jednq i drugq strong. Mam wrazenie, t e  w og6ie posziisrny w bardzo og61nq dyskusje. Zaczpla 
sig sprawa od parkingu, a w tej chwili przeszlismy ju t  przez uilce Zawiszy Czarnego, Twierdzp, 
problemy handlowc6w, ogolnq oferte itd., dlatego ten temat proponowalbyrn przenieit na 
poniedziatek. Znarny w tyrn mornencie stanowisko Mieszkaricbw z ul. Nowy Swiat, znarny stanowisko 
handlowc6w, Pahstwo radni, kt6rzy zabierali glos tez wyrazili swoje zdanie, znamy punkt widzenia 
ze strony Burmistrza. Myilg, i e  w tej chwili, te pare dni bedzie dobryrn rozwiqzaniem, teby to 
wszystko przetrawit i spotkat sie w poniedzialek. W tym rnornencie apelowatbym do Pahstwa 
radnych, ieby rzeczywigcie pokuslt sie o to, ieby czynnie uczestniczyt w tym spotkaniu, bo godzina 
17 nie bedzie dia nikogo probiernern, zeby dotrzet i podyskutowat. W6wczas t e t  bgdzie rnotliwogt 
dyskusji takiej jakq wywoluje tutaj Pan Motyka - na zasadzie zbijania wzajemnych argurnent6w. 
0g61ny oglqd sytuacji rnamy, natomiast dzisiaj na sesjl tego probiernu nie rozwiqterny. 
Proponowatbym zarnknqt dyskusje. lesteirny w punkcie sprawy rhzne. Proszg Pan radny Ferenc. 

Radny Pan Stanistaw Ferenc: Nie przedluiajqc, chciatem tylko podsumowat. Nie trudno zauwazyk 
ze jest niewtasciwa i zta komunikacja na drodze burrnistrz-rnieszkahcy, burrnistrz-rada. Uczciwie, 
gdybym zapytal 21 radnych, co tydzieh ternu przed Kornisjami mogliby powiedziet na ternat budowy 
tego parkingu, to podejrzewarn, ze wiekszol6 mialaby rnalo co do powiedzenia. Komisja Gospodarkl 
Komunalnej zostala zapoznana, ale czy Kornisja Edukacji jest zapoznana, pewnie nie. Jeszcze raz 
apelujq o naprawienie tej sytuacji. Myimy ju t  w swoim czasie jako miasto zaplacili. Wystarczyta tylko 
jedna osoba prawna, ktbra ztoiyta veto do budowy Kanalu i trzy rniliony przepadty. Inwestycja zostala 
zatrzymana. I co z tego, ze jego protesty zostaly odrzucone, jak rok rninql i fundusze, ktcire z Unil 
mogiifrny na Kanal uzyskat przepadty. Wtedy ponieilifrny niewspolmierne koszty finansowe, bo tego 
nie pozyskaiifmy. W tyrn przypadku widze, i e  bedq koszty bardzie polltyczne. Uwazarn, t e  Burmistrz 
powinien realizowat interes i pragnienia przede wszystkim rnieszkaric6w. Tysiqc podpis6w slusznle, 
czy nie slusznie oddanych - to naiezy sig nad tym zastanowit, czy nie strzelarny kulq w pkot. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tornasz i a b s k l  zaprosil wszystkich zainteresowanych na spotkanie 
w poniedzialek na godzlne siedernnastq. W spotkaniu bedzie uczestniczyl Burrnistrz Miasta Pan Mlchal 
Piszko. Bedzie okazja, aby ten temat jeszcze raz gruntownie przedyskutowat. 



W dalszej czpici obrad P~ewodniczqcy Rady Pan Tomasz h b s k l  udzielil glosu Pani Barbarze 
Grudysz, rnieszkance Klodzka, kt6ra zglosita chef zabrania glosu w sprawie wspdlnoty 
rnieszkaniowej. 

Panl Barbara Grudysz: Panie Przewodniczqcy, Wysoka Rado, Panie Burmistrzu, Szanowni Goicie. 
Moje wystqpienie podyktowane jest zwyktq troskq o budynek przy ui. Floriana Szarego 4. Jestern 
wkaicicielkq rnieszkania w budynku przy ul. Floriana Szarego 4. Mam dwa pytania. Czy osoba skazana 
wyrokiern sqdowym za zab6jstwo rnpia rnoie by6 ulonkiem zamqdu? Tutaj znarn czpiciowq 
odpowiedi, i e  ta osoba, nieodpowiedzialna osoba, kt6ra byta w rnediach, oba jest gMwnyrn pionkiern 
w grze, jegll chodzi o kierownika ds. technicznych i zarazem wsp6inot rnieszkaniowych. 
Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz t absk i  przerwat wypowiedi Pani Barbary Grudysz zadajqc 
pytanie czy to jest wspdlnota mieszkaniowa, w kt6rej Gmina Miejska ma swoje udzialy I jest 
zarzqdzana przez jednostke gminnq? 
Panl Barbara Grudysz: Tak, bo u te ry  rnieszkania sq niewykupione. Drugie pytanie dotyuqce tej 
wsp6inoty. Na przelornie listopada i grudnia 2017 roku ma byC p~eprowadzony rernont klatki 
schodowej, kt6rego koszt wyniesle 50 049 zt., poniewaz rernont zostanie przeprowadzony zirnq do 
wyiej wyrnienionych kosztdw dojdq koszty elektrycznej dmuchawy osuszajqcej budynek. Na koncie 
rnamy 23 000 zl i jak sugerujq lekarze oraz Z-ca Prezesa Sp6ldzielni Mieszkaniowej, u y i i  
wsp6twtaiciciele, ta kwota jest wystarczajqca na malowanle klatki schodowej. Pytanie zasadniue 
w tyrn ternacie. Dlaczego unika sie sfinansowania rernontu klatki schodowej w rarnach niemieckiego 
programu, ktdry oferuje dr Werner Schmack. To, i e  kt06 na tej karnienicy chce zarobit, to znowu 
styszp takie odpowiedzi. Mysle, i e  jest to wspaniaky program, kt6ry oferuje dr Werner, poniewat on 
nie chce sfinansowat tylko swojej kamienicy, w kt6rej sip urodzit, ale obejrnuje tyrn prograrnern kiika 
budynk6w secesyjnych. Kiika tych budynki m.in. budynek przy ui. Florlana Szarego 4 byl przez niego 
wykwietlany w Muzeurn, jako nalezqcy do najladniejszych w Klodzku. Te wszystkie budynki tqczy 
jedno, sq one zaprojektowane przez tego samego architekta, kt6ryrn jest Andreas Ernst. Mialarn 
sporadyczne podpowiedzi, Zeby zorganizowat zebranie wspolnoty mieszkaniowej dotyczqce budynku 
przy ul. Floriana Szarego 4. 
Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz tabski :  Nie za bardzo rozurniem do czego Pani zmierza. To jest 
problem, ktdrego rniejscem rozwiqania nie jest sesja Rady Miejskiej. Panie Prezesie, czy zna Pan 
ternat? Bo widzg, t e  Pan Prezes jest obecny na sali. 
Panl Barbara Grudysz: Ale ja nie rnarn z kim wsp6tpracowak w tyrn ternacie. Opinia gksi, t e  to sq 
iniwa dia kogos i tylko na tym budynku moina zarobik, dlatego unikajq tego tematu, zeby dr Werner 
sfinansowal, a tutaj wystarczy ztotyt trzy oferty kosztorysowe. Nikt nle jest zainteresowany tyrn 
ternatern. 
Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz tabsk i :  Pozwoii Pani, i e  wejdp w slowo. To jest tak naprawdg 
sprawa wspdlnoty. Czy tam sq udziaty mlejskie czy nie, to w tym rnornencie nie bpdp doclekat Myslp, 
te  w tyrn ternacie bpdzie zorientowany Prezes ZAMG, kt6ry jest na sali. 
Pani Barbara Grudysz poinforrnowata, i e  przedstawione pytania przedlozy na piirnie. 
W zwlqzku z powytszyrn Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz fabsk l  zaproponowal, t e  przedktone 
na pisrnie przez Paniq Barbare Grudysz pytania zostanq przekazane Prezesowl ZAMG i wrdcirny do 
tematu, bo na chwilg obecnq nic na ten temat nie wierny. 
Pan1 Barbara Grudysz: No wlasnie, dlaczego nikt nic nie wie na ten ternat, jeieli byly wszedzie 
ogloszenia. 
Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz hibski: Nie wiern. Trudno mi powiedziet. Proponuje, ieby Pan1 
zloiyla pytania w forrnie pisernnej. Pismo to zostanie przek~erowane do Pana Prezesa. Jak sip 
zapoznarny ze sprawa, to wr6cirny do ternatu. 

Wipcej glos6w w sprawach roznych nie stwierdzono. 

(Na proSbg radnych Przewodnlczgcy Rady Pan Tornasz Zabski oglosll przerwe w obradach od godz. 15:35 
do godz. 15:45) 

7. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Klodzka z pracy mledzy sesjami. (Zaf. nr 1) 
Sprawozdanie zostalo przedtoione radnyrn. 
Pytah do sprawozdania nie stwierdzono., 



8. Informacja o dzlalalno0ci jednostek organizacyjnych za I p6lroue 2017 roku. 
(Zal. nr 2) 
Inforrnacja zostala przedloiona radnyrn. 
Zapytali do przedloionej inforrnacji nie stwierdzono. 

9. Ocena reallzacji tzw. ,,ustawy Smieciowej" na terenie miasta Ktodzka. (Zal. nr 3) 
Material zostat pnedlotona radnyrn, byl t e i  przedrniotern prac Kornisji Budietu, Finansbw i Polityki 
Gospodarczej, Kornisji Gospodarki Kornunainej, Ochrony ~rodowiska i ladu  Przestrzennego oraz 
Kornisji Spraw Obywateisklch i Porzqdku Publicznego. 

Glos zabrat radny Pan Lech Sur6wka: Szanowni Paristwo, nie rnarn iadnych zasadniczych uwag do 
tego ternatu, chcialem zwrbcit uwage tylko na jednq rzecz. Moirn zdaniern brakuje takiej prostej 
inforrnacji na temat terrnindw wywoienia odpadow wielkogabarytowych i innych Smieci. Nle wszyscy 
czytajq ulotki, ktbre wydaje rniasto. Gdyby na tych zagrodach, ktore ogradzajq irnietniki byto jasno 
napisane, i e  np. 28 kaidego rniesiqca wywoione sq duze rzeczy, to mote znalazlby sie ktoi, kto by 
wyniost te rzeczy we wtaiciwyrn czasie. A tak, to nie wiadorno i mieszkahcy wynoszq te wieksze 
rzeczy na chybil trafil, ktbre p6iniej le iq  i czekajq na wywiezienie. Kolejna rzeu. Chciatbyrn prosit 
o interwencjp, jeieli to jest rnoiiiwe. Na terenie rniasta rozloione sq pojernniki na odziet dw6ch 
instytucji Polskiego Czerwonego Krzyia oraz Fundacji, kt6rej nazwy nie chce podawat, bo nie chce 
znieksztatciC jej nazwy - takie zieione. 0 ile te zielone sq ladnie oprbiniane, to kontenery PCK sq 
ewidentnie przepetnione. Nikt tego nie zabiera i powoduje to, i e  wok& tych pojernnik6w rozrzuconych 
jest duio roinego rodzaju odziezy. Ja w tej sprawie interwen'iowatem kiika razy, tqcznie 
z petnornocnikiern w zarzqdzie glawnym, ktory rnowi, ze za to odpowieda Wroclaw. Natorniast Pani, 
ktbra jest za to odpowiedziaina powledziata, i e  nie bgdzie wysytala sarnochodu do jednego 
pojernnika. 

Wipcej zapytari do p~ed to tone j  inforrnacji nie stwierdzono. 

10. Podjqcie uchwaly w sprawle zmlany Wieloletniej Prognozy Flnansowej Gminy Miejskiej 
Klodzko na lata 2017-2026, druk nr 359. (Zal. nr 4) 
Projekt uchwaty zostat przedloiony radnyrn. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz fabski poinforrnowal, te  projekt uchwaty by1 opiniowany przez 
Kornisja Budtetu, Flnandw I Polityki Gospodarczej. Przewodniczqcy poprosil o przedstawienle opinii 
Kornisji. 

Przewodniczqca Kornisji Budietu, Finansow i Polityki Gospodarczej Pani Aneta toslewlcz, 
poinforrnowata o pozytywnej opinii Kornisji do projektu uchwaly na druku nr 359. 

Uwagi i zapytari do projektu nie stwierdzono. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz rabski poddal pod gksowanie podjecie uchwaly w sprawie 
zrniany Wieloletniej Prognozy Finansowej Grniny Miejskiej Klodzko na lata 2017-2026, druk nr 359. 
Gfosowanie: za - 18, pIZeClw - 0, wStIZymaf0 Sic - 2. (w glosowanlu nle bra/ udzialu nleobecny na sall radny 
p. Zdzislaw Ouda) 
Uchwala zostah podjqta i otrzymala nr XLVII/341/2017. (Zal..nr 5) 

11. Podjpcie uchwaly w sprawle dokonania zmian budietu Gminy Miejskiej Klodzko na 
2017 rok, druk nr 360. (Zal. nr 6) 
Projekt uchwaty zostal przedlozony radnyrn. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz fabski poinforrnowal, ze projekt uchwaty byt oplniowany przez 
Kornisje Budietu, Finansbw i Polityki Gospodarczej, Przewodniczqcy poprosil o przedstawlenie opinii 
Kornisji. 

Przewodniaqca Kornisji Budietu, Finansow i Polityki Gospodarczej Pani Aneta tosiewicz, 
poinforrnowala o pozytywnej opinii Kornisji do projektu uchwaly na druku nr 360. 

Uwagl i zapytan do projektu nie stwierdzono. 

P R ~ w o ~ I I I c Z ~ C ~  Rady Pan Tomasz fqbski poddal pod gtosowanie podjecie uchwaty w sprawie 
dokonania zrnian budtetu Gminy Miejskiej Ktodzko na 2017 rok, druk nr 360. 



Glosowanie: za - 17, pmeciw - 0, wstrzymalo sic - 3. (w fiosowaniu n/e bra/ udzlalu nleobecny na sa11 mdny 
p. Zdzlslaw Duda) 

Uchwala zostala podjeta i otrzyrnala nr XLVII/342/2017. (Zal. nr 7) 

12. Podj~cie uchwaky w sprawie okreslenia zasad zwrotu wydatkdw za Swladuanla 
z pomocy spoleunej bqdqcych w zakresie zadari wlasnych, przyznanych pod warunkiem 
zwrotu, druk nr 361. (Zsl. nr 8) 
Projekt uchwah/ zostat przedlozony radnyrn. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz iabski poinforrnowal, ze projekt uchwaty byt opiniowany przez 
Kornisje Zdrowia, Pornocy Spolecznej, Sportu i Turystyki. Przewodniczqcy poprosit o przedstawienie 
opinii Kornisji. 

Przewodniczqcy Kornisji Zdrowia, Pornocy Spolecznej, Sportu i Turystyki Pan Jacek Kubickl, 
poinforrnowal o pozytywnej opinii Kornisji do projektu uchwaty na druku nr 361. 

Uwagi i zapytah do projektu nie stwierdzono. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz tabski poddal pod gtosowanie podjecie uchwaly w sprawie 
okreilenia zasad zwrotu wydatkdw za iwiadczenia z pornocy spotecznej bpdqcych w zakresie zadah 
wlasnych, przyznanych pod warunkiern zwrotu, druk nr  361. 

Glosowanie: l a  - 19, pneciw - 0, wstfZynIa/o sic - 1. ( W  g)osowanlu nle bral udzlalu nleobecny na sall radny 
p. Zdzislaw Duda) 

Uchwaka zostata podjeta i otrzymala nr XLVII/343/2017. (Zal. nr 9) 

13. Podjecie uchwaky w sprawie wyratenia zgody na wniesienie oraz cofnipcie udzial6w 
w sp6ke ,,Zaktad Administracji Mieszkaniami Gminnymi Gminy Miejskiej Klodzko" sp6lka 
z 0.0. z siedzlbq przy ul. Grunwaldzkiej 29 w Klodzku, druk nr 362. (Zal. nr 10) 
Projekt uchwaty zostat przedtoiony radnyrn. 

Przewodniaqcy Rady Pan Tomasz tabski poinforrnowat, t e  projekt uchwaly byt opiniowany przez 
Kornisjp Budzetu, Finansdw i Polityki Gospodarczej. Przewodniczqcy poprosit o przedstawienie opinii 
Kornisji. 

Przewodniczqca Kornisji Budietu, Finansdw i Polityki Gospodarczej Pani Aneta toslewla, 
poinforrnowala o pozytywnej opinii Kornisji do projektu uchwaty na druku nr  362. 

Uwagi i zapytah do projektu nie stwierdzono. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz iabski poddat pod glosowanie podjpcie uchwaty w sprawie 
wyraienia zgody na wniesienie oraz cofniecie udziatdw w spdtce ,,Zaktad Adrninistracji Mieszkaniami 
Grninnyrni Grniny Mlejskiej Klodzko" spdtka z 0.0, z siedzibq przy ui. Grunwaldzkiej 29 w Ktodzku, 
druk nr  362. 
Glosowanie: za - 20, przeciw - 0, wstrzyma/o sic - 0. (w glosowanlu nle bral udzialu nleobecny na saM radny 
p. Zdzlslaw Duda) 

Uchwala zostata podjpta i otrzymala nr XLVII/344/2017. (Zal. nr 11) 

14. Podjqcie uchwaky w sprawie wydania zgody na odstqpienle od iqdania zwrotu 
bonifikaty udzielonej przy sprzedafy lokalu mieszkalnego poloionego w Klodzku przy 
ul. Lutyckiej 4 m.3a, druk nr 364. (Zal. nr 12) 
Projekt uchwaly zostal przedbiony radnyrn. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz iabski poinforrnowal, ze projekt uchwah/ by l  opiniowany przez 
Kornisjp Budietu, Finansdw i Polityki Gospodarczej. Przewodniczqcy poprosil o przedstawienie opinii 
Kornisjl. 

Przewodniaqca Kornisji Budietu, Finansow i Polityki Gospodarczej Pani Aneta Losiewiu, 
poinformowala o pozytywnej opinii Kornisji do projektu uchwaty na druku nr  364. 

Uwagi i zapytah do projektu nie stwierdzono. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz iabski poddal pod glosowanie podjqcie uchwaly w sprawle 
wydania zgody na odstmienie od iqdania zwrotu bonifikaty udzielonej przy sprzedaty lokalu 
rnieszkalnego polotonego w Klodzku przy ui. Lutyckiej 4 m.3a, druk nr  364. 



Glosowanie: za - 18, przeciw - 1, wstffyma/o Sic - 1. (W glosowanlu nle bra/ udllalu nleobecny na sall radny 
p. Zdzlslaw Duda) 

Uchwata zostala p o d j ~ t a  1 otrzymata nr XLVII /345/2017. (Zal. nr 13) 

15. Podjpcie uchwaly w sprawie zmiany Uchwaly nr XXIV/275/2012 Rady Mlejskiej 
w Kfodzku z dnia 3 0  sierpnia 2012 r. w sprawie przystqpienia d o  sporz@dzenia 
,,Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu pototonego w rejonie ul ic 
Noworudzkiej, Pb(wiejskiej i Nowy dwlat  w Klodzku", druk nr 363. (ZaL nr 14) 
Projekt uchwaly zostat przedtoiony radnyrn. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz t absk i  poinforrnowat, ze projekt uchwaly byl opiniowany pnez 
Komisje Gospodarki Kornunalnej, Ochrony ~rodowiska i tadu Przestrzennego. Przewodniczqcy 
poprosil o przedstawienie opinii Komisji. 

Przewodniczqcy Kornisji Gospodarki Kornunalnej, Ochrony Srodowlska i Ladu Przestrzennego Pan 
Zbigniaw Nowak, poinforrnowat o pozytywnej opinii Kornisji do projektu uchwaly na druku 
nr 363. 

Uwagi i zapytan do projektu nie stwierdzono. 

Przewodniaqcy Rady Pan Tomasz t absk i  poddat pod gtosowanie podjecie uchwaty w sprawie 
zmiany Uchwaly nr XXIV/275/2012 Rady Miejskiej w Klodzku z dnia 30 sierpnia 2012 r. w sprawie 
przystqpienia do sporzqdzenia ,,Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu 
polotonego w rejonie uiic Noworudzkiej,'Polwiejskiej i Nowy Swiat w Klodzku", druk nr 363. 
Glosowanie: za - 19, p r ~ e d w  - 0, wstrzymato sic - 1. (w glosowanlu nle brat udzlatu nleobecny na sall radny 
p. Zdzlslaw Duda) 

Uchwata zostafa p o d j ~ t a  i o t r zymab  nr XLVII/346/2017. (Zal. nr 15) 

16. Podjecie uchwaty w sprawie rozpatrzenia skargi Pans Oktawiusza Majowicza na 
Burmlstrza Miasta Klodzks, druk nr 355. (Zal. nr 16) 
Projekt uchwaly zostal przedloiony radnyrn. 

Przewodniczqcy Kornisji Rewizyjnej Pan Adam Kwas zglosit poprawke do projektu uchwaty na druku 
nr 355. Nastqpil blqd pisarski i w 51 naleiy uzupetnit tekst uchwaty po'slowach ,,... dia niepubiicznego 
przedszkoia" naiezy dopisujqc slowa ,,uznaje skarge". 

Glos zabrala Pani Malgorzata M a j o w l u :  Szanowni Pahstwo, na wstepie rozpatrywania a t  czterech 
skarg, ktbre wptynety do Rady, chciatarn wszystkirn radnyrn przyblityt oburzajqcq sytuacjp jaka 
miala miejsce na Kornisji Rewizyjnej w dniu 17 sierpnia. Jakiei nowe standardy zapanowaly 
w naszyrn miescie. W mornencie kiedy przybyliirny na spotkanie Kornisji Rewizyjnej, Przewodniczqcy 
tej Kornisji poinforrnowal nas, t e  Kornisja jest jeszcze nie gotowa do podjecia prac, poprosit tebysrny 
poczekali na korytarzu, ze zostanierny poproszeni. Po kilku minutach wldzieliirny, ze do 
pornieszczenia wszedt 2-ca Burrnistrza Pan Tracz. My nastgpne kilkanascie rninut nadal czekaliimy 
na tyrn korytarzu, az zorientowaiihny sic, te  Kornisja Rewizyjna trwa, a my siedzirny na korytarzu. 
Gdy weszliirny do pornieszczenia Rady, poinforrnowano nas, ze Kornisja trwa. Pan Tracz 
wypowiedzial sie. W rnomencie wejicia na tq Kornisje ju t  nie rnieliimy rnotiiwoici zadawania pytah, 
po prostu Pan 2-ca Burrnistrza wyszedt. Wywiqzala sie taka niernila atmosfera. Zostaliimy jako 
strona pozbawieni aynnego udzialu w pracach Kornisji Rewizyjnej. Pan Przewodniczqcy t e t  wykazal 
sip dutq dozq emocji. Jest to dla nas skandai, po prostu skandal. Ustyszeli6rny takie stwierdzenie, ze 
Pan Kwas prowadzi jaka.6 rozgrywke, tak chcial rozegrat t q  sprawe. P6iniej sic dziwirny - tutaj Pan 
Wbjcik podjql ternat - te  wiele spraw ornawiarny p6iniej na sesji, dlatego i e  na tych Komisjach - 
a uaestniczylisrny wielokrotnie w Kornisji Oiwiaty, Kornisji Rewizyjnej - tam sic dziejq naprawde 
bardzo dziwne rzeczy I radni nie stuchajq rnieszkancow. l a  rnarn caw czas takie wrazenie, ze niestety 
Pan Kwas nie reprezentuje nas mieszkahcbw, co t e i  podjeiiirny na tej Kornisji Rewizyjnej taka teze, 
a prowadzi jakq4 polltyke tqanie z tym, ze uslyszeliirny, ze ja rozpoczelam ju t  kampanig wyborczq. 
To jest w ogble skandal. Tak nie mote pracowat tak watna Komisja w'tym mleicie. Jeili chodzi 0 t q  
uchwale, to jest tutaj bardzo duzo nieicisloici, w ogole we wszystkich tych czterech uchwalach. 
Ta uchwala zostata uznana za niezasadnq, a w jej uzasadnieniu czytarny, ze mecenas Pan Marcin 
Trzeciak oiwiadczyt, i e  udostepni nagrania, ktore dokonal w czasie kontroli, bo rn6wirny tutaj 
o uchwale, kt6ra dotyuy trzech nagrali, kt6re nie zostaty nam udostepnione. Nie wiern a y  Pan Kwas 



jako osoba nadzorujqca t q  sprawe sprawdzil czy Pan Trzeciak nam udostepnil to nagranie? Bo nie 
udostepnil do dnia dzisiejszego. Pani Kozak powiedziala nieprawde, t e  nie nagrywala nas w trakcie 
kontroli i to sig przyjmuje za pewnik - wypowiedzi urzednikbw. Najbardziej zaskakujqce dla mnie sq 
ostatnie zdania tego uzasadnienia i tutaj pozwoig sobie przytoczyt, cyt.: ,,Nagrania glosu i obrazu 
mogq stanowit, zgodnle z pmepisami ustawy o systemie oiwlaty" - nie wiern jakiego przepisu, bo 
w ustawie w iadnyrn punkcie nie ma takiego zapisu, i e  w trakcie kontroli przedszkoii mogq by t  
nagrania, wiec to jest jakies kuriozum - cd. cyt.: ,,)a& i uchwaly Rady Miejskiej w Klodzku 
nr XV/112/2015 z dnia 29 paidziernlka 201 5 r, w sprawie trybu udzielania, rozllczania oraz kontroli 
prawldlowoici pobrania i wykomystania dotacji dla niepublicznych szk6/, przedszkoli oraz innych form 
wychowania przedszkolnego dowody i dokumenty w przeprowadzonych dzialari kontrolnych, 
jednakze protokdl z pmeprowadzenia kontroli zawsze posiada forme pisemnq i sporzqdzany jest po 
jej zakohczeniu". To, t e  nagrania sq protokotem j u t  mbwilam to Pahstwu tutaj na sesji przed 
wakacjami. Twierdzit tak Pan Janusz Skrobot w trakcie kontroli. To on m6wit, i e  to jest protok6t. 
Przedszkole nie twierdzi, i e  to jest protokol, to jest jakas forma dokurnentu. Cd. cyt. : ,,Nie mazatem 
obowiqzku okazywania podmiotowi kontrolo wanemu - tj. Organowi Prowadzqcemu Nlepubllune 
Przedszkole,,Akademia Przedszko1aka"- dowod6w sporzqdzanych w ww. sprawie, gdyz nie stanowiq 
one o rezultatach jakiegokolwiek postepowania rodzqcego skutki prawne dla Skar2qcego". I takie 
moje pytanie do Pahstwa radnych. PrzyjeiiScie Pahstwo w 2015 roku uchwalp, kt6ra urnoiiiwia 
dokonywanie nagrah glosu i video, ale prosze powiedziet w jakiej intencji? Bo jezeli to nie sqdowody, 
jeieli to ma tak wyglqdat, i e  przychodzi ktof i sobie w pewnym momencie wtqcza lub nie wlqcza 
i pbiniej nie udostgpnia tego do akt sprawy i postepowania kontroinego, to proszp powiedziet 
w jakim celu Pahstwo jako radnl przyjelifcie taki zapis? Jeieli k t o i  przychodzi i nagrywa, to druga 
strona rnusi mlet dostep do tych nagran. W zwiqku z powyzszym jest to dla rnnie - ja wiem, te  
Komlsja Rewizyjna ma taki cei przygotowanie te j  uchwaly, ale tutaj w sarnyrn uzasadnieniu jest tyle 
nieprawidlowofci, niescistoici. Mato tego, Komisja ma obowiqzek zapoznat sie ze wszystkirni 
dowodami, natomiast myimy nie widzieli w trakcie przebiegu Kornisji Rewizyjnej, teby byly 
przeglqdane jakief dokumenty. My t e i  posiadamy dokurnenty, bo zostaly nam udostepnione. 
Uwatam, t e  wtafciwie ta sprawa zostata w og61e nie zalatwiona, a tutaj sie stwierdza, i e  jest to 
niezasadne. Nie dostalifrny nagrari, a chodzito w tej skardze o to, zebysmy jako strona mogli dostat 
dokumenty, u y  dowody w sprawie. Takie byly pytania radnych. Jedna Pan1 radna zadawata pytanie 
- Po co nam to? Jak to po CO? Jest to dokument, czy dowbd w sprawie. To nie jest tak, i e  ju t  
zakohczone jest wszystko, nie ma dowodbw i sig twierdzi, wlafciwie bylifmy atakowani, i e  to rnyemy 
nie dopuicili, myirny i l e  robiii i w tyrn kierunku szly rozmowy na Komisji Rewizyjnej. Apelujp do 
Pahstwa. Proszg dobrze zastanowit sig przy gtosowaniu, poniewai ja nie znajdujetutaj tadnych 
podstaw prawnych, a nagrah nie otrzymaiiirny. Dziekuje. 

Glos zabral Przewodniczqcy Komisji Rewizyjnej Pan Adam Kwas: Sprawg w istocie rozpatrujemy 
publicznie po raz czwarty. Poduas dwukrotnych posiedzeh Komisji Rewizyjnej, podczas bodajie 
sierpniowej sesji Rady Miejskiej. W zwiqzku z tym mamy cztery razy do czynlenia z tym sarnyrn 
problemem, ktbry tutaj Pahstwo podnoszq. Otbz, nie bylo skutkow prawnych poaynionych zapisbw 
dtwlpku i glosu, bowiem kontrolujqcy odstqpiii od kontroli. Na razie nie ma iadna ze stron lnteresu 
prawnego, ieby tqdat od druglej nagrah. Jak Panstwo parnigtacie 17 sierpnia rowniei posiedzenie 
Komisji Rewizyjnej bylo nagrywane przez jednego - jak to zostalo okreflone w liscie obecnofci - 
obywatela Ktodzka. W tej sytuacji motemy wrbcit do nagrah i wszystkie zarzuty dotyaqce mojego 
zachowania wobec zapisu iinearnego stracq znaczenie, bo najistotniejszyrn znaczeniem jest to, t e  
nie rnotemy w nieskohaonolt dyskutowat nad kwestiq tego u y  ktof co i  nagrywal, czy nie. Marny 
stowo przeciwko slowu, a te nagrania na razie nle zrodzily jakichkolwiek skutk6w prawnych. Stqd 
taka, a nie inna nasza decyzja, zresztq przy gtosach wstrzyrnujqcych sig i przeciwnych, a Rada 
rozstrzygnie. Nie rnozemy proszg Pahstwa w nieskohczonost walkowat ternatu nagranla, rzekomego 
nagrania. Nle ma w tej chwili sporu co do tego, i e  pare 0566 takie nagrania dokonywato, bo prryznaii 
sip, oswiaduyli to publlanie. W zwiqzku z tyrn prosze o zakonczenie dyskusji w tym ternacie 
I przejfcie do gtosowah, bowiem decyduje tutaj procedura i wipkszoft. Wszelkie inne zanuty 
dotyczqce zasadnofci bqddi nie, moze rozstrzygnqt inny organ. My w tej  chwili uiyli irny i uasu  
i dobrej woli na tyle, ieby rozstrzygn* to jak rozstrzygneliimy. Proszg bardzo o przejfcie do tych 
rozstnygnipt, za co bardzo dzigkuje. 



Przewodniczgy Rady Pan Tomasz tabsk i :  Panie Przewodniczqcy, czy to jest wniosek? 
Przewodniczqcy Kornisji Rewizyjnej Pan Adam Kwas: Tak, to jest wniosek. 
Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz i absk i :  Zanim poddam wniosek pod gtosowanie, chcialern dodat 
stbwko. Caty czas rozrnawiamy o rbznych nagraniach. Prosilbyrn, aby nie przywdywat rnoiliwoSci 
nagrywania sesji Rady Miejskiej czy komisji, bo to sq uprawnienia wynikajqce wprost z Konstytucji. 
To jest szczegoine uprawnienie dotyczqce moiliwokci nagrywania kolegialnych posiedzeri ciat 
z wyboru. 
Przewodniczqcy Rady poddal pod glosowanie wniosek Przewodniczqcego Komisji Rewizyjnej Pana 
Adarna Kwasa w sprawie zakohczenia dyskusji i przejkcia do gksowania. 
Gtosowanie: Za - 14, pReCiW - 1, WSttZymai0 sic - 5. (w glosowanlu nle bra/ udllalu nleobecny na sall radny 
p. Zdzldaw Duda) 

Wniosek zostal przyjqty. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz i absk im  poddat pod glosowanie przyjpcie zgtoszonej poprawki 
przez Przewodniuqcego Komisji Pana Adarna Kwasa do projektu uchwaly na druku nr 355. 
Glosowanie: za - 20, pneClW - 0, WSt~'Z~ma/0 sie - 0. (w glosowanlu nle bra/ udzlalu nleobecny na sall radny 
p. Zdzlslaw Duda) 

Poprawka zostala przyjqta. 

Przewodniuqcy Rady Pan Tomasz i absk im  poddat pod gtosowanie podjecie uchwaly w sprawie 
rozpatrzenia skargi Pana Oktawiusza Majowicza na Burmistrza Miasta Klodzka, druk nr 355 wraz 
z przyjetq poprawkq. 
Glosowanle: Za - 12, pneciw - 1, wStr~ymal0 Sie - 7. (W glosowanlu nie brat udzlalu nleobecny na sall radny 
p. Zdzlslaw Duda) 

Uchwala zostata podjqta i otrzymala n r  XLVII/347/2017. (Zal..nr 17)  

17. Podjqcie uchwaly w sprawie rozpatrzenia skargi Pana Oktawiusza Majowlcza na 
Burmistrza Mlasta Klodzka, druk nr 356. (Zal. nr 18) 
Projekt uchwaly zostal przedtoiony radnym. 
Uwagi i zapytah do projektu nie stwierdzono. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz i absk im  poddal pod gtosowanie podjecie uchwaly w sprawie 
rozpatrzenia skargi Pana Oktawiusza Majowicza na Burrnistrza Miasta Klodzka, druk nr 356. 
Przewodniczqcy Rady poinforrnowal, ze skargc uznaje sic za zasadnq. 
Glosowanle: za - 19, pneciw - 0, wstrzymalo sie - 1. (W glosowanlu nle bral udzlalu nleobecny na salt radny 
p. Zdzlslaw Duda) 
Uchwala zostala podjqta i otrzymala nr XLVII/348/2017. (Zal. nr 19)  

18. Podjpcie uchwaty w sprawie rozpatrzenia skargi Pana Oktawiusza Majowicza na  
Burmistrza Miasta Klodzka, druk nr 357. (Zal. nr 20) 
Projekt uchwaty zostal przedlozony radnym. 
Uwagi i zapytah do projektu nie stwierdzono. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz tabsk im poddat pod glosowanie podjgcie uchwaly w sprawie 
rozpatrzenia skargi Pana Oktawiusza Majowicza na Burrnistrza Miasta Ktodzka, druk nr 357. 
Przewodniczqcy Rady poinformowal, i e  skargp uznaje sig za zasadnq. 
Gtosowanie: za - 20, przeciw - 0, wSttZy!?Ia/o s@ - 0. (W glosowanlu nie bra/ udzlalu nlwbecny na sall radny 
p. Zdzlslaw Duda) 

Uchwala zostata podjqta i otrzymala nr XLVII/349/2017. (Zal. nr 21) 

19. Podjqcie uchwaly w sprawle rozpatrzenia skargi Pana Oktawiusza Majowicza na 
Burmistrza Miasta Klodzka, druk nr 358. (Zal. nr 22) 
Projekt zostal przedbzony radnyrn 

Przed wystqpieniern Pani Malgorzaty Majowicz glos zabral radny Pan Damian Siak: Chcialern sig 
spytat Pani Majowicz - Pani wystppuje jako kto? 
W odpowiedzi na zapytanie radnego Pani Malgorzata Majowicz poinforrnowala, ze wystppuje jako 
petnomocnik organu prowadzqcego. 
Radny Pan Damian dlak zadat pytanie czy w zwiqzku z tym mamy jakiei p&nornocnictwo 
w dokurnentach? 
Pani Matgorzaty Ma jow iu :  Tak oczywikcie. 



Pan Damian glak: To proszg przedstawit. 
Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz tabsk im:  Szanowni Paristwo, nie rozmawiajcie tak na zasadzie 
dyskusji. Ja rozumiem, i e  Pan radny chciat mieC formalnq podktadke do wypowiadania sig przez 
Paniq Majowicz. Czy dobrze zrozumiatem? Czy Pani Majowicz ma taka podkladke? 
Pani Matgonaty  Ma jow iu :  Tak. Taki dokument jest zloiony w Wydziale Spraw Spoleunych, 
w jednym z protokotbw, te  w kaidym momencie moge reprezentowatorgan prowadzqcy. Jest zresztq 
na sali, mote Pan otrzymat w tej chwili do protokotu, ale jest taki dokument zloiony. 
Przewodniuqcy Komisji Rewizyjnej pan Adam Kwas: Myilg, ze tutaj nie bawmy sle w zbgdne 
formalizmy. Prosilbym tyiko o zmierzanie do rzeczy i obecny tutaj Pan Oktawiusz Majowlcz moie 
udzieilt ustnego petnornocnictwa. 
Pan Oktawlusz M a j o w l a  udzielit ustnego petnomocnictwa Pani Malgorzacle Majowiu do 
reprezentowania organu prowadzqcego. 
Przewodniczqcy Komisji Rewizyjnej Pan Adam Kwas: W zwiqzku z tym zakohczmy tq sprawg, bo 
nie bgdziemy tutaj formalistami. Dzigkujg bardzo. 

Glos zabrata Pani Malgorzata Majowicz: Ta skarga dotyczyla sprawy takiej, i e  chcieliimy uzyskat 
podstawe prawnq do odstqpienia od kontroii przez Pana Burmtstrza. Po przeprowadzonyrn 
postgpowaniu w Komisjl Rewizyjnej nadal nie otrzymaliirny takiej podstawy. Jest tutaj takie zdanle 
zapisane w tym uzasadnleniu, cyt.: ,,W opisanym stanie tzeczy odstapienie od kontroli przez 
Burmistma Miasta Klodzka wynikndo z oko/iuno8ci faktyunych, na ktdre powolala sic Kierownik 
Wydzialu Edukacji i Spraw Spdeunych i nie stanowi naruszenia prawa". Wigc moie Pan Kwas tutaj 
wszystkim Palistwu radnym powie jakiego to prawa Pan Burmistrz nie naruszyl, poniewai nle zostalo 
to ustalone w trakcie Komisji Rewizyjnej. Cd. cyt.: ,,Komisja nie dopatrzyla sic takie naruszeri prawa 
przez B~rmi~trZla Miasta Klodzka w postepowaniu kontrolnym wobec niepubiiunego prredukola 
"Akademia Przedszkolaka", uznajqc skarge Pana Oktawiusza Majowiua na Burmistrza Miasta Klodzka 
za niezasadnq". Jut na Komisji wykazywalismy i zresztq tak samo na czenvcowej sesji tutaj Palistwu 
przed+otylam takq informacjg, i e  z tego co pamigtam Pan Burmistrz wydal trzynaicle upowainieh 
do tej ie kontroli. Te upowatnienia de faao wszystkie majq Medy. Tutaj Pahstwu krociutko przytoczg 
taki zapls, komentarz do Ustawy o systemle oiwiaty, cyt.: ,,Prawo wstepu do kontrolowanych 
jednostek majq osoby legitymuj2ce sic odpowiednim upowaznieniem w formie pisemnej, ktdre bedzie 
zawieralo m.in. wskazanie zakresu kontroii, termin rozpoczecie oraz ptzewidywany termin 
zakon'czenia kontroli..." wskazanie szkoly i oczywisci zakresu. W katdym upowainieniu nie ma 
terrninu zakoriczenla kontroli. To co Paristwu powiedzialam wczeiniej w czerwcu, Burmistrz odstqpil 
od kontroli, natomiast tych trzynaicie upowainieri jest caty czas aktuainych. Nawet nie pokusll sig 
Pan Burmistrz do tego, zeby wycofak te upowainienia. W trakcie Komlsjl Rewizyjnej, radni pytali u y  
ta kontrola nie bedzie j u i  przebiegala czy bqdzie? Na co Pan Burmistrz powiedziat, i e  nie wie. Mamy 
takq sytuacje, t e  jest odstwienie od kontroli bez podania podstawy prawnej i Pan Kwas jeieli zna 
takq podstawg prawn& to bardzo bym prosila, ieby tu  radnym przybliiyt, je i l i  to ustalil w trakcie 
Komisji Rewizyjnej. Jak motna mbwit, t e  skarga jest niezasadna, jeieli chcieliimy poznat prrepls, 
a nie poznaliimy go do dnia dzisiejszego. Jasno widzimy, bo w trakcie Komisji Rewizyjnej byly 
wrzucone do jednego worka wszystkie cztery skargi. Na jednym piimie Pan Burmistrz odni6sl sig do 
skarg i kiedy pytallimy, kt6re czgkci tego pisma dotyuq ktbrej skargi, to nie rozpatrywaliimy na 
Komisji Rewizyjnej te j  skargi tak jak tu tych czterech skarg, tam mowiiiimy o wszystkich skargach 
naraz, o przebiegu kontroll itd., przeciei te skargi wcale nie dotyczyly przebiegu kontroll, dotyczyw 
konkretnych wyrywkbw. W tej chwili, do tej pory nie wiemy na jakiej podstawie Pan Burmistrz 
odstqpil od kontroli. Znowu Patistwu radnym daje pod zastanowlenle t q  sytuacjg, w trakcie 
glosowania. Dzigkuje. 

Glos zabrata radna Pani Aneta Losiewicz: Proszg Pahstwa, pismo byto jedno dlatego, t e  dotyczyto 
wlaiciwie jednej kontroli. Burmistrz mial takq m o i l i w o i ~  i prawo, ieby sie wypowiedziei: na jednym 
piimle, a nie dzieliC je na kawatki. Proszp Paristwa, Wysoka Rado, wydaje ml sie, i e  tutaj Pani porusza 
koiejne rzeczy, ktbre w og61e nie byly tehatem skargi - jak upowainienia i przeradza sig to w koiejne 
rozpatrywanie skargi, gdzie j u i  Komisja Rewizyjna sie nad tym tematem pochylata. Wydaje ml sie, 
i e  powinnidmy przystwlt do gbsowania i wnioskujg o zarnknigcie dyskusji. 



Przewodniuqcy Rady poinformowal, i e  przed zgloszonyrn przez radnq Anete los iewiu wnioskiern 
o zamkniecie dyskusji i przejiciem do glosowania, prosil o glos Przewodniczqcy Kornisji Rewizyjnej 
Pan Adam Kwas. 

Przewodniczqcy Kornisji Rewizyjnej Pan Adam Kwas: Na koniec, w odpowiedzi Pani Matgorzacie 
Majowicz, nie zacytuje Ustawy, ale rnyiie t e  oddarn jej sens - Ustawa rnowi, i e  organy dotujqce, 
czyii powiat i grnina mogq kontroiowaC podrnioty, w zwiqzku z tyrn nie jest powiedziane, i e  
kontrolujzt a rnogq. Przepis ten daje dyspozycje fakuitatywnq, nie jest to rnus i obowiqzek. 
OkoiicznoSci faktyune byty takie, a nie inne. Powduje sie na nie w uzasadnieniu i byty one 
wystarczajqcq podstawq odstqpienia od kontroii. Proponuje zarnknqt dyskusjp i przeji t  do 
glosowania. 

Przewodniuqcy Rady Pan Tomasz fabski poddat pod glosowanie wniosek radnej Pani Anety 
losiewlcz o zamkniecie dyskusji i przejecie do glosowania. 
Dwunastorna glosami ,,zal' wniosek zostat przyjety. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz ~absk im poddal pod glosowanie podjecie uchwaly w sprawle 
rozpatrzenia skargi Pana Oktawiusza Majowicza na Burrnistrza Miasta Klodzka, druk nr 358. 
Przewodniczqcy Rady poinforrnowal, t e  skarge uznaje sie za niezasadnq. 
Glosowanle: za - 13, P R ~ C ~ W  - 1, wstrzyma/o sle - 5. (W glosowanlu n k  bral udzlalu nieobecny na sall radny 
p. Zdzlslaw Duda oraz jedna osoba obecna na sall) 
Uchwata zostah podjqta i otrzymata nr XLVII/350/2017. (Zal. nr 23) 

20. Interpeiacje I zapytania radnych. 
Do biura Rady nie wph/ngly interpeiacje pisernne. 

Glos zabral radny Pan Stanislaw Fsrenc: Panie Przewodniczqcy, Szanowna Rado, Panie Burmistnu, 
szanowni Mieszkahcy Klodzka. Panie Burrnistrzu dostatern takie teiefony od Stowarzyszenia ,,Ratujrny 
Uimiech Dziecka", ktbre prowadzi Pan Stanislaw Kolacki w Nowej Rudzie, i e  w niedziele organtzujq 
bieg charytatywny. Z tego co wiern zapraszajq wlodarzy z Powiatu i nie wiern diaczego, ale nie 
uzyskaii z Panern polqczenia. Zwr6ciii sie z proSbq o przekazanie, ze serdecznie zapraszajq 
w niedziele na ten bieg wszystkich, ktbrzy rnajq chgt uczestniczyt w tyrn przedsiewzieciu. Nie wiem 
jak to jest uzgodnione z Burrnistrzern, t e  rzekomo za tydzieh ma byt  bieg tu w Klodzku. Nie wiem 
nic na ten temat, diatego podpytujp. Rzekomo byty rozwieszone piakaty, ale rnnie w tyrn tygodniu 
nie bylo w Klodzku. Dzwonil utowiek, kt6rego tylko znarn z widzenia i chciatbym podzielit sie t q  
inforrnacjq. Przekazatern to Panu Adarnowi, kt6ry pracuje z dzietrni niepelnosprawnymi i rnarn 
nadzieje, t e  Pan Adam, bedzie coS wiecej na ten ternat wiedzial. 

Gtos zabrat Z-ca Burrnistrza Pan Wiestaw T r a u :  Oczywiicie przyjrnuje do wiadorno4ci i dzlekuje 
za przekazanie tej informacji. Marn nadzieje, i e  wszyscy radni tg inforrnacje takie przyj~l i .  l a  
z przykroiciq rnuszg powiedziet, i e  niestety nie rnoge uczestniczyt ze wzgledu na obowiqzki 
rodzinne. Burmistrz jest na uriopie, takte nie wiem u y  bgdzie to rnoziiwe, ieby rnbgl w tyrn 
uczestniczyt. Jeteli Pahstwo radni dysponujq czasern i rnajq ochotp, to  oczywiicie mogq w tym wziqt 
udzial. leszcze raz dziekuje za przyjecie tego sygnalu i przekazanie. l a  z gory przepraszarn, bo nie 
zawsze sq takie okoliunoici, ze rnotna ,w czyrni wziqt udzial. My pracujerny co prawda i w soboty 
i w niedzieie, ale katdy z nas ma rodzine i niekiedy ta rodzina t e i  ma swoje pierwsze miejsce, 
a w tyrn przypadku ten weekend rnuszg zarezemowat na inne cele. 

Wigcej zapytah nie stwierdzono. 

21. Wnioski i odwiaduenia radnych. 

Glos zabral radny Pan Lech Sur6wka: Panie Przewodniczqcy, nie podoba mi sic to, t e  nie ma stalego 
terrninu Rady, i e  co chwiig w rniesigu jest konsuitacja spoleczna, w ktbrym tygodniu rniesiqca ma 
sip odbyt sesja. Chcialern zwrbcit uwage, t e  my jako takie powazne .cialo jakirn jest Rada r6wniet 
swojq obecnoiciq i systernatyanoiciq wph/warny na dyscypling urzgdnikdw i pracownikbw. 
W zwiqzku z tyrn, jeteli bedzierny sobie tak zrnieniat terrniny sesji, to nigdy nie uniknierny teg0 
elernentu, kt6ry sig coraz ue ic ie j  pojawia - nadzwyczajna sesja, sesja na jutro, sesja na wczoraj. 
Chcialem zwrocit uwage, t e  jeieli sesja jest zapianowana na dany dzieh, to my rnozerny sobie 
ustawit program, czasarni sq sprawy osobiste i wtedy tez to rnoina zaplanowat. Po drugie, wszyscy 



urzgdnicy, ktbrzy rnajq do przygotowania dokurnenty na sesjg wiedzq, t e  rnajq je  przygotowat na 
ten, a nie inny czwartek. Wtedy nie ma sytuacji, i e  na pisrno np. odwotanie do Sqdu nagle robirny 
sesjg nadzwyczajnq, bo nikt nie wiedzial przez trzydzieici dni, ze trzeba t o  zrobit w danyrn terminle. 
Chclalbyrn zasugerowat, Ze to  nie jest pstryuek bezpo4rednio tylko do Pana, ale gl6wnie do Pana, 
t e  jednak to  Przewodniuqcy powinien zebrat sig z tq dyscyplinq, tak aby to rniato rece i nogi. Mnie 
osobiicie troche to  denerwuje. 

Gbs zabral Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz iabski: Przyjrnujg jak najbardziej tq uwagg. l a  byrn 
z checiq zwotywal katdq sesjg w ostatni czwartek rniesiqca, natorniast uasern wynikajq takie 
szczegdlne sytuacje np. przywolana tu  przez Pana radnego sesja w sprawie podpowiedzi na skargg. 
Tam niestety byliirny zwiqzani terrninern wniesienia odpowiedzi w ciqgu czternastu dni od dnia 
otrzymania odpisu skargi. Gdybyirny czekali do kohca rniesiqca, to  terrnin by rninql. Skarga wplyngla 
j u t  po sesji i odpowiedzielisrny na niq w ostatnirn rnozliwyrn dniu. Dzisiejsza sesja byta zwotana na 
tydzieh wczeiniej ze wzglgdu na konlecqnoik dokonanla istotnej zrnlany w budtecle, kt6ra pozwala 
na ruszenie z pracarni nad inwestycjq - tereny zielone. Czasarni sq takie okoliunoi;ci, i e  wyrnagajq 
zwotania sesji dodatkowej - poza planern - a nie nadzwyuajnej, bo nie ma czego4 takiego jak sesja 
nadzwyczajna - bqddi przyspieszenia terrninu sesji. OczywiScie przychylarn sig do Pana wnlosku 
i rnoge zadeklarowat, t e  bgdg slg staral zwotywat sesje w ostatnl czwartek miesla.ca. 

Glos zabrat 2-ca Burrnistrza Pan Wieslaw Tracz: Chcialbyrn sig odniei i  do tych obu wypowiedzi. 
Niestety proszg Pahstwa, jest teoria i praktyka. Teoria glosi, t e  rzeczywl~cie wyznacza slg terrnlny 
pracy Rady, wyznacza sig taki termin ogolny, ze np. jest to ostatni czwartek rniesiqca, natorniast 
tycie przynosi r6tne rozwiqania. Niekiedy nie jest sig w stanie przewidziet terrnlnu zakohczenia 
przetargu, nie jest sig w stanie przewidziet terminu zakohczenia pewhych procedur dlatego, t e  sa. 
one Wnne  i wynikajqczesto z wyiiczenia ilosci dni, a to nie zawsze pokrywa sig z kaiendarzern sesji 
Rady. W zwiqzku z tyrn niekiedy wychodzq takie sytuacje, t e  jete11 np, firrna ma terrnln zwlqzania 
ofertq 30 dni, to niekledy wychodzi, ze ten jeden czy dwa dni sq decydujqce pod tyrn kqtern, t e  nam 
termin sesji wypada np, j u i  po terminie zwlqzania ofertq przez flrrng, kt6ra zlotyta oferte 
w przetargu. Wtedy trzeba tg sesjg przyspieszyd, aby Rada podjgla decyzje np. cry zwlgkszat irodki 
na Inwestycje, czy teF nie, rezygnujqc z tej inwestycji. To sq sprawy, o kt6rych Pan Pnewodniuqcy 
powledziat, ze jest regula, ale od tej reguly wyjqtki sq i one zawsze bgdq. Przykro mi, ale tak to  
wyglqda w praktyce. 

Glos zabral V-ce Przewodniczqcy Rady Pan Ryszard W6jcik: Panie Przewodniczqcy, Wysoka Rado, 
Panie Burrnistrzu, chciatbyrn na zakohczenie podrielit sig z Pahstwern pewnq refleksjq. Zobaurny co 
sig dzisiaj dzialo. leszcze nie wycigto ani jednego drzewa, a byta ogrornna wrzawa, a kiedy u t e r y  
lata ternu na rnatej Twierdzy w y c i ~ t o  s&ki, jak nie tysiqce drzew, t o  nlkt ze spoteczehstwa rniasta 
nie kiwnql palcem w te j  sprawle. l ak  sig lobbuje pewne rzeczy, a jak to sig ma do tego co sig 
naprawdg dzieje. Proszg sig nad tyrn zastanowit jak rnieszkahcy rniasta zachowujq sig w pewnych 
sprawach. Dzigkuje. 

Wlgcej wniosk6w i olwladczeh nle stwierdzono. 

22. Zakohczenk sesji. 
Przewodniuqcy Rady Pan Tomasz h b s k i  zarnknql obrady rnowiqc: "Zarnykarn obrady XLVII sesji 
Rady Miejskiej w Ktodzku". 

Zakohczenie sesji nastqplto o godz. 16:35 


